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Or.0002.3.2025  

Protokół Nr XIII/2025 

z Sesji Rady Powiatu Mławskiego 

odbytej w dniu 27 marca 2025 roku 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Mławie 

 

Ad. 1  

Otwarcie XIII Sesji Rady Powiatu Mławskiego.  

 

Pan Jan Warecki – Przewodniczący Rady Powiatu  

O godzinie 1200 otworzył obrady XIII Sesji Rady Powiatu Mławskiego, zwołanej na dzień  

27 marca 2025 roku. Powitał serdecznie wszystkich zaproszonych na Sesję. Dodał, że nagranie 

obrad dzisiejszej Sesji jest udostępniane na stronie internetowej Starostwa Powiatowego  

w Mławie oraz na stronie BIP Starostwa Powiatowego w Mławie. Administratorem danych 

osobowych jest Rada Powiatu Mławskiego. Z pełnym tekstem klauzuli informacyjnej można 

zapoznać się w Wydziale Organizacyjnym, Spraw Obywatelskich i Biurze Rady Powiatu.  

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie XIII Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Podsumowanie rywalizacji sportowej za rok szkolny 2023/2024. 

4. Przyjęcie protokołu z XII Sesji Rady Powiatu. 

5. Informacja z przeprowadzonego audytu z SPZOZ w Mławie. 

6. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Mławie o stanie porządku  

i bezpieczeństwa publicznego w okresie od 01.01.2024 do 31.12.2024r. na terenie 

powiatu mławskiego.  

7. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Mławie o stanie 

bezpieczeństwa powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2024 rok.  

8. Informacja o działalności Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Mławie  

w 2024 roku.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Mławie za rok 2024. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na te zadania dla 

Powiatu Mławskiego  na 2025 rok.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania pomocy w ramach Programu „Opieka 

wytchnieniowa” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego- edycja 2025. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Powiatowego Ośrodka 

Doskonalenia Nauczycieli w Mławie. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania  

i rozliczania dotacji oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania  

i wykorzystania dotacji udzielonej publicznym i niepublicznym szkołom prowadzonym 

przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr X/78/2024 Rady Powiatu 

Mławskiego z dnia 30 grudnia 2024 roku w sprawie ustalenia procedury przyjmowania 

i obsługi zgłoszeń zewnętrznych kierowanych do Rady Powiatu Mławskiego oraz 

podejmowania działań następczych.  
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15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia procedury przyjmowania i obsługi zgłoszeń 

zewnętrznych kierowanych do Rady Powiatu Mławskiego oraz podejmowania działań 

następczych. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia pracowników Starostwa Powiatowego w 

Mławie do wykonywania czynności określonych w procedurze przyjmowania i obsługi 

zgłoszeń zewnętrznych kierowanych do Rady Powiatu Mławskiego oraz podejmowania 

działań następczych.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Doraźnej Komisji Rady Powiatu Mławskiego 

ds. działań następczych, mających na celu eliminację stwierdzonych naruszeń prawa  

i przeciwdziałanie ich ponownemu wystąpieniu.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi według właściwości. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Mławskiego. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Powiatu Mławskiego na rok 

2025. 

22. Informacja z prac Zarządu Powiatu Mławskiego między sesjami. 

23. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  

24. Informacja dotycząca pism, które wpłynęły do Rady Powiatu Mławskiego w okresie 

między sesjami. 

25. Zamknięcie obrad XIII Sesji.  
 

Ad. 2  

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Pan Jan Warecki - Przewodniczący Rady Powiatu 

Stwierdził, że na stan liczbowy 19 radnych, na Sesji obecnych jest 19 radnych, wobec czego 

obrady Sesji są prawomocne.  

 

Pan Witold Okumski – Starosta Mławski 

W imieniu Zarządu Powiatu Mławskiego zgłosił wprowadzenie zmian w porządku obrad: 

- zdjęcie z porządku obrad punktu 3. „Podsumowanie rywalizacji sportowej za rok szkolny 

2023/2024”. 

- wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego punktu w brzmieniu: „Podjęcie uchwały  

w sprawie zmiany w Statucie Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Mławie.” 

Wprowadzenie punktu uzasadnia tym, że ostatnia aktualizacja wprowadzana była w roku 2020. 

Od tego momentu minęło dużo czasu, zaszło wiele zmian w lecznictwie, zmienia się też zakres 

szpitala.  

 

Rada Powiatu Mławskiego jednogłośnie przyjęła zmianę zaproponowaną przez Starostę 

Mławskiego: zdjęcie z porządku obrad punktu 3.  „Podsumowanie rywalizacji sportowej za rok 

szkolny 2023/2024” (19 głosów za, w głosowaniu udział wzięło 19 radnych). 

 

Rada Powiatu Mławskiego jednogłośnie przyjęła zmianę zaproponowaną przez Starostę 

Mławskiego: wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego punktu w brzmieniu: „Podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany w Statucie Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Mławie.” (19 głosów za, w głosowaniu udział wzięło 19 radnych).  
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Porządek obrad po zmianie: 

1. Otwarcie XIII Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XII Sesji Rady Powiatu. 

4. Informacja z przeprowadzonego audytu z SPZOZ w Mławie. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Statucie Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Mławie.  

6. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Mławie o stanie porządku   

i bezpieczeństwa publicznego w okresie od 01.01.2024 do 31.12.2024r. na terenie 

powiatu mławskiego.  

7. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Mławie o stanie 

bezpieczeństwa powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2024 rok.  

8. Informacja o działalności Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Mławie  

w 2024 roku.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Mławie za rok 2024. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na te zadania dla 

Powiatu Mławskiego  na 2025 rok.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania pomocy w ramach Programu „Opieka 

wytchnieniowa” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego- edycja 2025. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Powiatowego Ośrodka 

Doskonalenia Nauczycieli w Mławie. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania  

i rozliczania dotacji oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania  

i wykorzystania dotacji udzielonej publicznym i niepublicznym szkołom prowadzonym 

przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr X/78/2024 Rady Powiatu 

Mławskiego z dnia 30 grudnia 2024 roku w sprawie ustalenia procedury przyjmowania 

i obsługi zgłoszeń zewnętrznych kierowanych do Rady Powiatu Mławskiego oraz 

podejmowania działań następczych. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia procedury przyjmowania i obsługi zgłoszeń 

zewnętrznych kierowanych do Rady Powiatu Mławskiego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia pracowników Starostwa Powiatowego  

w Mławie do wykonywania czynności określonych w procedurze przyjmowania  

i obsługi zgłoszeń zewnętrznych kierowanych do Rady Powiatu Mławskiego oraz 

podejmowania działań następczych.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Doraźnej Komisji Rady Powiatu Mławskiego 

ds. działań następczych, mających na celu eliminację stwierdzonych naruszeń prawa  

i przeciwdziałanie ich ponownemu wystąpieniu.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi według właściwości. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Mławskiego. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Powiatu Mławskiego na rok 

2025. 

22. Informacja z prac Zarządu Powiatu Mławskiego między sesjami. 

23. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  

24. Informacja dotycząca pism, które wpłynęły do Rady Powiatu Mławskiego w okresie 

między sesjami. 
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25. Zamknięcie obrad XIII Sesji.  

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Powiatu. 

 

Pan Jan Warecki - Przewodniczący Rady Powiatu 

Poinformował, że radni nie zgłosili uwag do protokołu Nr XII/2025 z XII Sesji Rady Powiatu. 

 

Rada Powiatu Mławskiego przyjęła protokół Nr XII/2025 z XII Sesji Rady Powiatu (19 głosów 

za, w głosowaniu udział wzięło 19 radnych). 

 

Ad. 4 

Informacja z przeprowadzonego audytu z SPZOZ w Mławie. 

 

Pan Piotr Parjaszewski- Dyrektor SPZOZ w Mławie  

Poinformował, że w momencie kiedy obejmował stanowisko 10 grudnia 2024 roku pewne 

rzeczy były mu zgłaszane m.in. problemy z jakością świadczeń, dostępnością świadczeń. 

Konkretne analizy i działania, które miałyby naprawić stan faktyczny można podjąć dopiero 

posiadając dane, które były przedstawiane w sprawozdaniach do Narodowego Funduszu 

Zdrowia oraz dane posiadane w informatycznym systemie szpitala. Audyt prowadzony był 

przez trzy miesiące. Był bardzo szczegółowy i bardzo wnikliwy. Ciężko było przekonać 

pracowników szpitala, że wszystkie pytania audytorów są zasadne, bo nikt nie był 

przygotowany na to, że audytorzy wejdą aż tak szczegółowo. Zaznaczył, że od dłuższego czasu 

w szpitalu nie było kompleksowej kontroli. Wyraził nadzieję, że audyt będzie dla słuchaczy 

czytelny i zrozumiały, ponieważ z niego wynika wniosek o zmianę statutu szpitala. Poprosił 

audytorów o prezentację.  

 

Pan Andrzej Krupa - Audytor  

Poinformował, że przeprowadzony audyt był bardzo szczegółowy. Zaznaczył, że sytuacja 

finansowa szpitala, to tak naprawdę konsekwencja tego, co się dzieje w każdym podmiocie 

leczniczym, czyli wynik działalności, wynik pracy i wynik zasad wykorzystania kontraktu. 

Audyt obejmował: ocenę działalności medycznej, ocenę personelu medycznego, ocenę sytuacji 

finansowej, ocenę zarządzania szpitalem, ocenę potencjału szpitala i jego wykorzystania, ocenę 

otoczenia szpitala, ocenę migracji pacjentów, analizę SWOT, rekomendacje co do dalszych 

działań. Zaczynając od części medycznej poinformował, że w szpitalu znajduje się kilka 

oddziałów, na które podpisany jest kontrakt poza diagnostyką laboratoryjną. Przeszedł do oceny 

oddziału wewnętrznego: liczba przyjęć w 2023 roku i 2024 jest zbliżona. Dominują przyjęcia 

w trybie nagłym, bez angażowania Zespołu Ratownictwa Medycznego (ok. 64% w 2023r. i ok. 

65% w 2024 r.). Oddział posiada w sumie 50 łóżek. Obłożenie wynosiło w 2024 roku 63%. 

Gdyby zastosować wskaźnik optymalnego obłożenia łóżek wynoszący 80% liczbę łóżek można 

było by zredukować tę liczbę o 11, czyli do 39 łóżek. Analizując czas pobytu pacjentów, 

widoczne jest przedłużanie czasów hospitalizacji. Podsumowując liczba łóżek powinna wahać 

się miedzy 27 – 30 łóżek. Analiza kolejek oczekujących wykazała, że czas oczekiwania wynosi 

„0 dni” oraz liczba osób oczekujących też „0”. Oznacza to, że oddział nie prowadzi poprawnie 

kolejek. Następnie analizowany był oddział pediatryczny: W 2023 roku nie było przyjęć 

planowych, zaś w 2024 roku zaobserwowano nieznaczny wzrost przyjęć w „trybie planowym”. 

Oznacza to, że albo oddział funkcjonuje tylko dla potrzeb nagłych pacjentów, albo nie prowadzi 

planowego leczenia chorób dziecięcych. Wśród wszystkich trybów przyjęć, przyjęcia w trybie 
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nagłym, w wyniku przekazania przez ZRM stanowią w roku 2023 około 6%, zaś 2024 roku 

10%. Oddział posiada w sumie 17 łóżek. Obłożenie łóżek wynosiło w 2024 roku 28%. Gdyby 

zastosować wskaźnik optymalnego obłożenia łóżek wynoszącego 80%, to liczbę łóżek można 

byłoby zmniejszyć o 11, czyli do 6 łóżek. Analizując czas pobytu pacjentów, widoczne jest 

przedłużanie czasów hospitalizacji. Podsumowując liczba łóżek powinna wahać się między  

4- 6 łóżek. Mając na względzie minimalną obstawę personelu pielęgniarskiego (10,5 etatu) dla 

zapewnienia 2 osób na każdym dyżurze pielęgniarskim to i tak liczba łóżek może wynosić 13. 

Szacunkowe obłożenie łóżek będzie wówczas wynosić 37%, czyli chcąc utrzymać Oddział 

Pediatryczny z zachowaniem jednocześnie bezpieczeństwa trzeba będzie do niego dopłacać. 

Analiza kolejek oczekujących wykazała, że czas oczekiwania wynosi „0 dni” oraz liczba osób 

oczekujących też „0”. Oznaczać to może, że oddział nie prowadzi poprawnie kolejek. 

Potwierdzeniem tego jest nieuzasadniony wzrost przyjęć do oddziału w trybie nagłym. 

Kolejnym omawianym Oddziałem jest Oddział Chirurgii z Pododdziałem Chirurgii Urazowo-

Ortopedycznej, w którym liczba hospitalizacji w roku 2024 w stosunku do roku 2023 była 

zbliżona. W roku 2024 grupy zabiegowe stanowią około 78%, a grupy Jednorodnej Grupy 

Pacjentów o charakterze zachowawczym około 21%, zaś 1% wszystkich hospitalizacji to tzw. 

produkty odrębne. W 2024 roku zaobserwowano wzrost przyjęć w „trybie nagłym”, ale 

„własnymi siłami pacjenta”, bez angażowania Zespołu Ratownictwa Medycznego (ZRM). 

Wzrost ten dotyczył sekcji H, czyli chorób układu mięśniowo- szkieletowego (z 247 

hospitalizacji w 2023 roku na 888 hospitalizacji w 2024 roku). Był to wzrost o 260% w roku 

2024 w stosunku do 2023 roku. Oddział posiada w sumie 44 łóżka. Obłożenie łóżek wynosiło 

w 2024 roku 56%, w tym na odcinku ogólnym 58%, a odcinku urazowo ortopedycznym 52%. 

Gdyby zastosować wskaźnik optymalnego obłożenia łóżek wynoszącego 80% liczbę łóżek 

można byłoby zmniejszyć o 13, czyli do 31. Analizując czas pobytu pacjentów, widoczne jest 

przedłużanie czasów hospitalizacji. Podsumowując liczba łóżek powinna wahać się miedzy 20- 

25. Analiza kolejek oczekujących wykazała, że czas oczekiwania wynosi „0 dni” oraz liczba 

osób oczekujących też „0”. Oznacza to, że oddział nie prowadzi poprawnie kolejek, 

potwierdzeniem czego jest nieuzasadniony wzrost przyjęć do oddziału w trybie nagłym. 

Przeszedł do analizy Oddziału Ginekologiczno-Położniczego oraz Oddziału 

Neonatologicznego. Poinformował, że jeśli chodzi o Ginekologię to w 2024  

w stosunku do roku 2023 była większa liczba hospitalizacji zakończonych i rozliczonych do 

NFZ (900 w 2023 r. versus 1002 w 2024 roku). W Oddziale Neonatologicznym w roku 2024  

w stosunku do roku 2023 była mniejsza liczba hospitalizacji zakończonych i rozliczonych do 

NFZ (252 w 2023 roku versus 209 w 2024 roku). W Oddziale Ginekologiczno-Położniczym 

hospitalizacje, w których wykonywane były zabiegi (grupy zabiegowe) stanowiły w roku 2023 

około 73% wszystkich hospitalizacji. Dominowały przyjęcia planowe na najmniejsze zabiegi, 

które mogą być wykonywane w trybie kilkugodzinnym. Wśród wszystkich trybów przyjęć, 

przyjęcia w trybie nagłym w wyniku przekazania przez ZRM wynoszą około 4%. Oddział 

Ginekologiczno- Położniczy posiada w sumie 22 łóżka. Obłożenie łóżek wynosiło w 2024 roku 

39%, w tym na odcinku ginekologicznym (5 łóżek) - obłożenie 58%, na odcinku patologii (9 

łóżek) - obłożenie 48% i na odcinku położniczym (8 łóżek) - obłożenie 16%. W Oddziale 

Neonatologicznym (12 łóżek) - obłożenie wynosiło 11%. Przez 210 dni w 2024 r. na Oddziale 

Neonatologicznym nie zanotowano żadnych przyjęć pacjentów. Gdyby zastosować wskaźnik 

optymalnego obłożenia łóżek wynoszącego 80% liczbę łóżek w Oddziale Ginekologiczno- 

Położniczym można byłoby zmniejszyć o 11, czyli do 11 łóżek. Podsumowując liczba łóżek 

powinna wahać się między 8 – 9 łóżek. Mając na względzie minimalną obstawę personelu 

pielęgniarskiego (10,5 etatu) dla zapewnienia 2 osób na każdym dyżurze pielęgniarskim to            
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i tak liczba łóżek może wynosić 15. Wtedy szacunkowe obłożenie będzie wynosić 57%.              

W zawodzie medycznym jest jeszcze jeden mankament, że musi być powtarzalność pewnych 

procesów. Równomierne rozłożenie prac, w celu ograniczenia niedopatrzeń i uniknięcia złych 

konsekwencji z powodu zbyt wielkiego obciążenia lub braku obowiązków. W Oddziale 

Neonatologicznym 2 łóżka zapewniałyby 65% obłożenia. Mając na względzie minimalną 

obstawę personelu pielęgniarskiego (10,5 etatu) dla zapewnienia 2 osób na każdym dyżurze 

pielęgniarskim to i tak liczba łóżek może wynosić 12. Wtedy szacunkowe obłożenie będzie 

wynosiło 11%. Analiza kolejek oczekujących do Oddziału Ginekologiczno-Położniczego 

wykazała, że czas oczekiwania wynosi „0 dni” oraz liczba osób oczekujących też „0”. Oznacza 

to, że oddział nie prowadzi poprawnie kolejek, potwierdzeniem czego jest nieuzasadniony 

wzrost przyjęć do Oddziału w trybie nagłym. Kolejny poddany analizie był Oddział 

Anestezjologii i Intensywnej Terapii, w którym w roku 2024 w stosunku do roku 2023 była 

zbliżona liczba hospitalizacji zakończonych i rozliczonych do NFZ (36 w 2023 r versus 40          

w 2024 roku). Na uwagę zasługuje zmiana, jaka zaszła pomiędzy rokiem 2023 i 2024 w zakresie 

wiodących problemów zdrowotnych Oddziału, a mianowicie w 2023 r. zdecydowany prym 

wiodły choroby układu krążenia, w 2024 r. natomiast prym wiodły nowotwory. Oddział posiada 

4 łóżka. Obłożenie łóżek wynosiło w 2024 roku 46%. Ze względu na przepisy prawne szpital, 

jeśli posiada Oddział Anestezjologii i Intensywnej Terapii to liczba łózek musi wynosić 

minimum 2% ogólnej liczby łóżek szpitalnych, jednakże nie mniej niż 4 łóżka. Przez 325 dni 

w 2024 r. na Oddziale nie zanotowano żadnych nowych przyjęć pacjentów. Następny poddany 

analizie był Szpitalny Oddział Ratunkowy, w którym jest 6 łóżek obłożonych na 6,9%.                 

W ramach ogółu sprawozdanych przez analizowany podmiot do NFZ świadczeń SOR za 2024 

r. dominują głównie dwie kategorie: 1 i 2, które łącznie stanowią 86,4% ogółu świadczeń 

udzielonych pacjentom. Pierwsza kategoria obejmuje podstawową diagnostykę – badania 

laboratoryjne- pakiet podstawowy oraz EKG oraz poradę lekarską, opiekę pielęgniarską oraz 

farmakoterapię. Kategoria druga obejmuje rozszerzoną diagnostykę (badania laboratoryjne 

pakiet dodatkowy oraz RTG przeglądowe i USG), konsultacje, małe zabiegi. Wnioskować 

można, że SOR bardziej pełni funkcje swoistej Izby Przyjęć niż Oddziału, do którego trafiają 

bardzo ciężkie przypadki. Jeśli chodzi o Oddział Rehabilitacji w ramach jego działalności 

stacjonarnej realizowane są świadczenia z rehabilitacji ogólnoustrojowej oraz rehabilitacji 

neurologicznej. W Oddziale Rehabilitacyjnym obłożenie łóżek w roku 2024 wynosiło 95,6%, 

zaś w Pododdziale Rehabilitacji Neurologicznej obłożenie wynosiło 101,6%. Oddział prowadzi 

kolejki oczekujących. Terminy są bardzo odległe. W rehabilitacji ogólnoustrojowej dla 

przypadków stabilnych średni czas oczekiwania to 579 dni, dla przypadków pilnych czas 

oczekiwania to 39 dni. W rehabilitacji neurologicznej dla przypadków stabilnych średni czas 

oczekiwania to 703 dni, dla przypadków pilnych czas oczekiwania to 4 dni. W kolejnej części 

analizowana była Ambulatoryjna Opieka Specjalistyczna. SPZOZ w Mławie w ramach umów 

z NFZ posiadał w 2024 roku zakontraktowane świadczenia ambulatoryjne w 12 rodzajach 

poradni. Wśród poradni mamy 8 poradni o charakterze poradni zabiegowych takich jak: 

chirurgii ogólnej, ortopedii i traumatologii narządu ruchu, urologii, otolaryngologii, 

ginekologiczno-położniczej, okulistyki, chirurgii onkologicznej, dermatologii oraz 4 poradnie 

o charakterze zachowawczym, takich jak: neurologii, diabetologii, kardiologii, onkologii. Od 

2025 roku nie są realizowane świadczenia w zakresie onkologii w poradni onkologicznej. 

Wśród poradni o charakterze zabiegowym największy udział porad zabiegowych (28%) ma 

poradnia chirurgii ogólnej, kolejna 24% w poradni otolaryngologicznej, 17% w poradni 

chirurgii onkologicznej. W poradni ginekologiczno-położniczej porad o charakterze 

zabiegowym było tylko 1,5% (137 na 8848 porad), zaś w poradni urazowo- ortopedycznej 
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niecałe 5% (250 na 5319 porad) oraz niecałe 6% w poradni dermatologicznej. Sześć poradni tj. 

ginekologiczno-położnicza, chirurgii ogólnej, otolaryngologiczna, urologiczna, okulistyczna       

i chirurgii onkologicznej zgodnie z zasadami NFZ nie prowadzi zakresów świadczeń tzw. 

pierwszorazowych. Największy udział pacjentów pierwszorazowych jest w poradni 

dermatologicznej (niecałe 44%), a czas oczekiwania do tej poradni to 3 dni dla przypadków 

pilnych i 14 dni dla przypadków stabilnych. Kolejna poradnia o największym udziale pacjentów 

pierwszorazowych to poradnia kardiologiczna (28%), a czas oczekiwania dla przypadków 

pilnych 122 dni, a dla stabilnych 60 dni. Najmniejszy udział procentowy pacjentów 

pierwszorazowych jest w poradni diabetologicznej (niecałe 13%), a czas oczekiwania to dla 

przypadków pilnych jest brak zapisanych osób, a dla przypadków stabilnych 98 dni. 

Największa krotność porad u tego samego pacjenta, w jednej poradni w ciągu roku wynosiła 

35 razy i dotyczyła poradni neurologicznej, kolejna to 27 porad i była to pacjentka  

z poradni ginekologiczno-położniczej. Jeśli chodzi o tzw. teleporady zaskakująca jest liczba 

udzielenia ich w poradni ginekologiczno-położniczej, wynosi aż 21,6% ogółu porad.  

W pozostałych poradniach udział tego typu porad jest znikomy. Zaskakujące było również to, 

że większość poradni ma inne godziny pracy, niż podane w harmonogramie w Systemie 

Zarządzania Obiegiem Informacji. Godziny porad podane do NFZ nie pokrywały się z tym, co 

było w rzeczywistości. W nocnej i świątecznej opiece zdrowotnej średnio dziennie udzielano 

30 porad lekarskich, z czego przez cały rok było 28 porad lekarskich w miejscu zamieszkania 

lub pobytu pacjenta. Analizie poddana była działalność pracowni endoskopowej, z której 

wynika, że w pierwszym półroczu 2024 r. wykonywano średnio 40,7 procedur, w drugim              

z kolei zaledwie 28 miesięcznie. W pierwszym półroczu świadczeń udzielało dwóch lekarzy,     

w drugim jeden. Kolejka oczekujących na kolonoskopię to 67 osób dla przypadków stabilnych 

i 0 osób dla pilnych. Średni czas oczekiwania dla stabilnych to 40 dni, dla pilnych 0 dni. Nie 

odnaleziono sprawozdanej kolejki oczekujących do gastroskopii. Poza umową z NFZ na 

ambulatoryjną diagnostykę w zakresie kolonoskopii i gastroskopii, w 2024 r. w ramach 

hospitalizacji na oddziałach wykonano 107 kolonoskopii i 264 gastroskopie. To oznacza 

średnio miesięcznie 9 kolonoskopii i 22 gastroskopie. Średnio dziennie wykonuje się 2 

gastroskopie i 1 kolonoskopię, co zajmuje około 2 godzin dziennie. Otrzymane dnia 25 lutego 

2025 r. dane dotyczące funkcjonowania bloku operacyjnego zawierają wiele rekordów ze 

statusami lub danymi, które nie pozwalają jednoznacznie określić liczby i rodzajów 

„zrealizowanych” zabiegów, czasów ich trwania, rodzaju zastosowanego znieczulenia czy 

składu zespołu operacyjnego i anestezjologicznego. Wiele zabiegów nie zostało ostatecznie 

kompletnie autoryzowanych - dotyczy to 1189 zabiegów tj. 45% wszystkich zabiegów – ma 

status w trakcie realizacji. Szpital w Mławie wykonuje średnio miesięcznie 159 badań 

tomografii komputerowej w ramach umowy z NFZ w zakresie badania Tomografii 

Komputerowej (TK) oraz średnio 83 badania rezonansu magnetycznego w ramach umowy NFZ 

w zakresie badania Rezonansu Magnetycznego (RM). Poza umową z NFZ na ambulatoryjną 

diagnostykę w zakresie badań TK i RM, w 2024 r. w ramach hospitalizacji na Oddziałach 

wykonano 53 badania RM, 2894 badania TK, 39 badań komercyjnych TK. Oznacza to, że 

średnio miesięcznie wykonuje się 400 badań TK. Średnio dziennie to około 10-12 badań TK. 

W szpitalu wykonuje się również 10851 badań rtg. Tak duża liczba badań przy zastosowaniu 

promieniowania jonizującego świadczy, że cały proces diagnostyczny jest oparty w większości 

na badaniach obrazowych. Przedstawił wnioski z analizy kolejek oczekujących: W Oddziałach 

szpitalnych stacjonarnych w zakresie leczenia szpitalnego nie są wykazywane żadne kolejki 

pacjentów oczekujących – dotyczy to zarówno przypadków pilnych, jak  

i stabilnych. Do Oddziału Rehabilitacji są kolejki. Najdłuższy czas jest do rehabilitacji 
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neurologicznej – dla przypadków stabilnych 703 dni, a dla rehabilitacji ogólnoustrojowej dla 

przypadków stabilnych 579 dni. W Ambulatoryjnej Opiece Specjalistycznej są kolejki. 

Najdłuższy średni czas oczekiwania wykazuje poradnia diabetologiczna (98 dni, przy zaledwie 

17 osobach skreślonych z listy oczekujących z powodu udzielenia świadczenia, w ciągu 

miesiąca oraz aż 243 osobach wpisanych na listę oczekujących). W poradni tej jest najniższy 

odsetek porad pierwszorazowych (12,6% ogółu porad ze wszystkich poradni udzielających 

świadczeń w zakresach świadczeń pierwszorazowych). Do świadczeń Ambulatoryjnych 

Diagnostyki Kosztochłonnej odrębnie kolejka oczekujących do kolonoskopii to 67 osób dla 

przypadków stabilnych i 0 osób dla pilnych. Średni czas oczekiwania dla stabilnych to 40 dni, 

dla pilnych 0 dni. Nie odnaleziono sprawozdanej kolejki oczekujących do gastroskopii. Szpital 

zgłosił jednak harmonogram pracy do endoskopii. Kolejka oczekujących do badań TK to 21 

osób dla przypadków stabilnych i 0 osób dla pilnych. Średni czas oczekiwania dla stabilnych 

to 8 dni, dla pilnych 0 dni. Kolejka oczekujących do badań RM to 4 osoby dla przypadków 

stabilnych  

i 0 osób dla pilnych. Średni czas oczekiwania dla stabilnych to 6 dni, dla pilnych również 6 dni. 

Wnioski ogólne: Niskie obłożenie łóżek w oddziałach, wydłużone pobyty (poszczególnych 

hospitalizacji) w oddziałach, brak kolejek na przyjęcia do oddziałów (oprócz rehabilitacji), 

SOR z małą liczbą przyjęć dziennie (średnio 26 osób), ze znikomym wykorzystaniem łóżek 

(6,9%) oraz wykonywaniem podstawowych badań i porad odpowiada bardziej strukturze 

świadczeń z Izby Przyjęć niż SOR. Analiza zatrudnienia: Pracownicy medyczni działalności 

podstawowej w liczbie etatów (303,3) stanowią 70,3% wszystkich etatów. Pracownicy 

niemedyczni działalności podstawowej w liczbie 68 etatów stanowią 15,8% wszystkich osób 

na etacie. Pozostali pracownicy niemedyczni z pozostałej działalności to 60 etatów (13,9%) 

wszystkich etatów. W grupie pracowników medycznych działalności podstawowej 

najliczniejszą grupą wiekową jest grupa 51 - 60 lat (114,8 etatu – 37,9%). W najstarszych 

grupach wiekowych jest 11% etatów. W tej grupie najliczniejsza to grupa zawodowa 

pielęgniarek (188 etatów i w tej grupie zawodowych grupa wiekowa 51 - 60 lat stanowi (77 

etatów – 41,0%). W sumie osób w wieku 60 i więcej jest 28 osób (etatów) co stanowi prawie 

15% personelu pielęgniarskiego. Pozytywnym elementem w grupie zawodowej pielęgniarek 

jest udział 12,8% w etatach (osobach) osób do 30 r ż. –tj. 24 osoby (etaty). W grupie 

pracowników niemedycznych działalności podstawowej najliczniejszą grupą wiekową jest 

grupa 41 - 50 lat (31 etatów – 45,6%) i grupa wiekowa 51 - 60 lat (27 etatów – 39,7%).  

W sumie te dwa przedziały wiekowe stanowią 85,3% liczby etatów w tej grupie pracowników. 

W grupie pracowników niemedycznych pozostałej działalności najliczniejszą grupą wiekową 

jest grupa 41 - 50 lat (22 etaty – 36,7%) i grupa wiekowa 51 - 60 lat (27 etatów 19– 39,7%).  

W sumie te dwa przedziały wiekowe stanowią 85,3% liczby etatów w tej grupie pracowników. 

Największą grupą zawodową w szpitalu są pielęgniarki (200 osób), które w liczbie stanowią 

35,46%, zaś w przeliczeniu na etaty (193) stanowią 39,11%. Drugą pod względem liczby grupą 

zawodową w szpitalu są lekarze – pracuje ich 71 osób, a w przeliczeniu na etaty 36,5 etatu.  

W szpitalu pracuje również 11 lekarzy (7 etatów przeliczeniowych) będących w trakcie 

specjalizacji. Trzecią co do wielkości grupą zawodową są salowe – 52 osoby 9,22% w liczbie  

i 52 etaty – 10,54%. Ratownicy medyczni to czwarta co do wielkości grupa zawodowa, którą 

tworzy 49 osób (8,69%) dających 37 etatów przeliczeniowych (7,5% w strukturze etatów 

przeliczeniowych). Pracownicy administracji to 29 osób, a pracownicy gospodarczy to 35 osób. 

Sposób zatrudnienia: Większość lekarzy (75,6%) pracuje w ramach umowy kontraktowej. 

Lekarze zatrudnieni na umowę o pracę stanowią tylko 18,3% wszystkich pracujących lekarzy 

w podmiocie leczniczym. Połowa lekarzy pracujących w szpitalu to lekarze przyjeżdżający  
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z innych powiatów niż powiat mławski. Zdecydowana większość (92,1%) pielęgniarek  

i położnych pracuje na umowę o pracę. Liczba pielęgniarek zatrudnionych w oddziałach jest  

w większości przypadków większa niż przewidują to normy zatrudnienia dla oddziałów,  

w których one występują. Wśród zatrudnionych pielęgniarek znaczny procent stanowią 

pielęgniarki z wyższym wykształceniem, oraz pielęgniarki posiadające specjalizację.  

W jednym przypadku (Oddział Pediatrii) w wykazie otrzymanym z działu kadr dotyczącym 

zatrudnienia liczby personelu na oddziale i ich kwalifikacji była rozbieżność miedzy tymi 

danymi, a danymi przekazywanymi do SZOI, która dotyczyła wymaganych specjalności 

pielęgniarskich przy kontraktowaniu świadczeń z zakresu pediatrii. Najwyższe koszty pracy w 

stosunku do przychodów stanowią w: OAiIT – 205%, Oddziale Neonatologicznym – 164%, 

Oddziale Ginekologiczno-położniczym – 160%, Oddziały rehabilitacji – 98%, Oddział 

pediatryczny – 92%. Ogółem w szpitalu koszty pracy stanowią niecałe 87% przychodu.  

 

Pani Anna Cieślik-Behnke – Audytor  

Zaczęła od omówienia ogółem kosztów pracy. W sumie koszty bezpośrednich działalności 

operacyjnej stanowią 80%, natomiast w odniesieniu do przychodów ze sprzedaży stanowią 

86%, dynamika kosztów przewyższa dynamikę przychodów ze sprzedaży. Porównując rok 

2024 do 2023 dynamika kosztów to 1,15, dynamika przychodów 1,11 to są wszystko dane na 

podstawie wstępnego zamknięcia roku 2024, mniej więcej z połowy marca. To nie są dane 

ostateczne. Pomiędzy rokiem 2022 a 2023 oraz 2023 a 2024 rosły zobowiązania, w tym 

zobowiązania z tytułu dostaw i usług wzrosły między 2023 a 2022 o 330 tys. zł. Natomiast 

pomiędzy 2024 a 2023 rokiem już o 2,6 miliona złotych do poziomu 5,87 miliona. 

Zobowiązania publiczno-prawne z kolei między rokiem 2023 a 2022 wzrosły o 2,66 miliona 

złotych natomiast pomiędzy 2024 a 2023 o kolejne 2,34 mln i wynoszą na koniec 2024 roku 

ponad 10 milionów złotych z czego większość zdecydowana to są zobowiązania wobec Zakładu 

Ubezpieczeń Społecznych 9,61 miliona złotych. Zobowiązania wymagalne nie istniały w tym 

szpitalu w roku 2022 ani w 2023 roku, pojawiły się dopiero w 2024 roku w kwocie nieco ponad 

1 mln złotych. Oceniając realnie możliwość uregulowania przez szpital samodzielnie bez 

żadnej pomocy swoich zaległych zobowiązań i wszystkiego co jest na bieżąco no to takiej 

szansy tak naprawdę nie ma. Średni miesięczny przychód ze sprzedaży szpitala to 7,7 miliona 

złotych za 2024 rok, natomiast koszt stanowiące wydatek bez zaległych zobowiązań to  

8 milionów złotych. Tu już widzimy drobną różnicę, nadwyżkę kosztów nad przychodami,  

a są jeszcze zaległe zobowiązania, chociażby ZUS, koszty postępowań ewentualnych kar, 

odszkodowań i tak dalej.  

 

Pan Andrzej Krupa - Audytor  

Dodał, że utrzymując taką strukturę organizacyjną nie ma żadnej szansy, przy takich 

przychodach w stosunku do kosztów, nie tylko mówić o spłacie jakiekolwiek zadłużenia, ale to 

zadłużenie będzie z miesiąca na miesiąc narastało.  

 

Pani Anna Cieślik-Behnke– Audytor  

W programie audytu była też ocena standardu rachunku kosztów to jest standard, którego 

wdrożenie wynika z rozporządzenia Ministra Zdrowia, o ile w tej części, która wymaga 

największego zaangażowania personelu administracyjnego, czy związanej chociażby z planem 

kont, z ewidencją wynikającą z rozporządzenia Ministra to przebiegło w zasadzie zgodnie  

z wytycznymi rozporządzenia. Cała dalsza część wymagająca już współpracy  

z personelem medycznym, związana z odpowiednią ewidencją procedur medycznych, opisami 
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tych procedur, ich realizacji to w zasadzie nie uzyskano żadnych precyzyjnych odpowiedzi na 

pytania, z czego wnioskować można, że wymaga jeszcze to pole ogromnego dopracowania i że 

w tej części ten standard został wdrożony w najmniejszym stopniu.  

Przeprowadzenie jakiegokolwiek kontrolingu finansowo- medycznego wymaga, aby ten 

standard funkcjonował, ażeby poprawnie wycenić procedury medyczne,  poprawnie określić 

koszt opieki nad pacjentem, żeby finalnie wiedzieć ile każda grupa pacjentów, którą 

sprawozdajemy do funduszu kosztuje, z czego się ten koszt składa i versus przychody, czyli to 

co NFZ płaci i wtedy będzie wiadomo co jest dla nas rentowne, a co nie jest.  

 

Pan Andrzej Krupa - Audytor  

Wynagrodzenie pracowników zatrudnionych w ramach umowy o pracę opartych jest na 

regulaminie wynagradzania z dnia 30.04.2011 roku z kolejnymi aneksami rozszerzającymi 

grupy osób o dodatkowe wynagrodzenia albo podnoszące wynagrodzenia. Umowy są 

zawierane na różne produkty kontraktowe. Przeważają umowy, gdzie produktem 

kontraktowym jest godzina pracy w oddziale, a w przypadku pracy w poradni produktem 

kontraktowym jest cena za punkt rozliczanych świadczeń ambulatoryjnych. W niewielu 

kontraktach jest rozliczenie za konkretną realizowaną procedurę medyczną, bądź za 

konsultację. Zawierane umowy cywilnoprawne na udzielanie świadczeń zdrowotnych nie mają 

określonej wartości zamówienia na okres zawarcia umowy. Dokonywane było aneksowanie 

umów z niekorzystnymi zapisami dla udzielającego zamówienie (związane z trybem 

wypowiedzenia, sposobem i stawkami wynagrodzenia za świadczenie usług czy przedmiotem 

zamówienia).  

W szpitalu zostały powołane częściowo zespoły, które wynikały z ustaw, oraz rozporządzeń. 

Powołano Zespół Kontroli Zakażeń Szpitalnych, Komitet Kontroli Zakażeń Szpitalnych oraz 

Komitet Transfuzjologiczny, Zespół do Analizy Zdarzeń Niepożądanych. Działalność takich 

zespołów była kontrolowana zarówno przez sanepid (w przypadku zakażeń 

wewnątrzszpitalnych) jak i Regionalnych Stacji Krwiodawstwa (w przypadku zasad leczenia 

krwią). Spotkania zespołów nie odbywały się regularnie, prócz Zespołu Kontroli Zakażeń 

Szpitalnych (wg przekazanych dokumentów). Nie było powołanego zespołu monitorowania 

oraz leczenia bólu (który jest obowiązkowy dla pacjentów leczonych w szpitalu, oraz leczonych 

w warunkach ambulatoryjnych). Nie było powołanych zespołów, które by monitorowały albo 

określały zasady funkcjonowania wielu procesów jak i procedur szpitalnych lub mających 

wpływ na koszty działalności medycznej w szpitalu jak np. analizę antybiotykoterapii, 

żywienia. W zakresie prowadzenia wewnętrznego systemu zarządzania jakością  

i bezpieczeństwem (zgodnie z Ustawą o jakości w opiece zdrowotnej i bezpieczeństwie 

pacjentów) nie ma dokumentu (Zarządzenia Dyrektora), który by sformalizował zakresy 

działań oraz obowiązki pracowników. W tym zakresie w szpitalu zaczęto monitować zdarzenia 

niepożądane, prowadzić szkolenia personelu medycznego. W zakresie zapewnienia polityki 

jakości w radiologii nie ma pełnej, prawidłowej dokumentacji, jak również nie ma 

dokumentowania działań korygujących (pracy fizyka medycznego oraz IOR). Szpital posiada 

akredytację dla prowadzenia staży w pediatrii, chirurgii ogólnej i chorób wewnętrznych. 

Akredytację tę uzyskał 14.03.2024 roku. Szpital posiada Certyfikat ISO 9000:2015 wydany 

przez Wojskową Akademię Techniczną -Centrum Certyfikacji Jakości dla wszystkich zakresów 

działalności leczniczej. Certyfikat wydany został w 2022 roku z ważnością do grudnia 2025 

roku.  
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Pani Anna Cieślik-Behnke – Audytor  

Poinformowała, że w systemie informatycznym służącym do prowadzenia dokumentacji 

medycznej w formie elektronicznej oraz w systemie diagnostyki obrazowej brak jest 

kluczowych danych pozwalających na usprawnienie ścieżki pacjenta, ocenę wykorzystania 

zasobów czy prawidłowe prowadzenie rachunku kosztów. Brakuje w zakresie rozwiązań 

informatycznych możliwości zbadania rentowności poszczególnych świadczeń (świadczeń 

rozumianych w wieloraki sposób, np. jako pojedyncza Jednorodna Grupa Pacjentów, 

pojedynczy świadczeniobiorca, grupa świadczeniobiorców połączonych tym samym 

rozpoznaniem, cała sekcja jednorodnych grup pacjentów, itp.). Jest bardzo duży odsetek nie 

podpisanych dokumentów (jednym z przewidzianych przez ustawę o systemie informacji            

w ochronie zdrowia rodzajów podpisu elektronicznego), dla których jest wymagany format 

EDM (elektronicznej dokumentacji medycznej wytworzonej wg ściśle określonego wzoru, 

jednakowego dla wszystkich podmiotów (standard HL7 CDA)) – sprawdzenie na podstawie 

dwóch rodzajów dokumentów: karty informacyjnej z leczenia szpitalnego i informacji dla 

lekarza kierującego świadczeniobiorcę do poradni specjalistycznej lub leczenia szpitalnego  

o rozpoznaniu, sposobie leczenia, rokowaniu, ordynowanych lekach, środkach spożywczych 

specjalnego przeznaczenia żywieniowego i wyrobach medycznych, w tym okresie ich 

stosowania i sposobie dawkowania oraz wyznaczonych wizytach kontrolnych. Niechlubny 

rekordzista – Oddział ginekologiczno-położniczy – 1% podpisanych kart informacyjnych. 

Raportowanie i udostępnianie EDM dotyczy wszystkich tych, którzy wykonują działalność 

leczniczą, poczynając od niewielkich gabinetów lekarskich, stomatologicznych czy 

fizjoterapeutycznych, poprzez przychodnie, po szpitale i kliniki. Nie ma też znaczenia, jaki 

rodzaj działalności prowadzą oraz czy świadczenia są finansowane ze środków publicznych 

(NFZ), czy też realizowane na zasadach komercyjnych. 

 

Pan Andrzej Krupa - Audytor  

Celem audytu było pokazanie otoczenia szpitalnego i tak w odległości 30-45 km funkcjonuje 6 

szpitali w tym 5 mniejszych oraz 1 wielospecjalistyczny: Szpital w Ciechanowie ma 55 

zakresów, Szpital w Działdowie 21 zakresów, szpital w Żurominie 17,  szpital w Mławie 15 

zakresów, mniej zakresów ma szpital w Przasnyszu 14 i w Nidzicy 10.  

 

Pan Jan Warecki - Przewodniczący Rady Powiatu 

Ogłosił przerwę. 

Po przerwie wznowił obrady. 

 

Pan Andrzej Krupa - Audytor 

Ważnym punktem audytu była analiza SWOT- analiza mocnych i słabych stron oraz szans  

i zagrożeń zewnętrznych została przygotowana w podziale na różne obszary analizy. 

W analizie mocnych i słabych stron wg obszarów obserwuje się: 

-w obszarze związanym z działalnością medyczną zabiegową szpitala słabe strony nieznacznie 

dominują nad mocnymi. 

- w obszarze związanym z personelem medycznym słabe strony dominują nad mocnymi 

- w obszarze związanym z wyposażeniem medycznym szpitala istnieje równowaga mocnych  

i słabych stron. 

- w obszarze związanym z informatyzacją szpitala i wykorzystaniem danych gromadzonych  

w systemach informatycznych istnieje przewaga słabych stron nad mocnymi stronami. 
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- w obszarze związanym z organizacją udzielania świadczeń istnieje przewaga słabych stron 

nad mocnymi stronami. 

- w obszarze związanym z układem architektonicznym (infrastrukturą budowlaną) szpitala 

istnieje przewaga słabych stron nad mocnymi stronami. 

- w obszarze związanym z sytuacją finansową szpitala słabe strony zdecydowanie dominują 

nad mocnymi stronami. 

Ogółem istnieje przewaga słabych stron nad mocnymi stronami (34/16 pkt.) 

W analizie szans i zagrożeń jest przewaga zagrożeń nad szansami (8/2 pkt.). 

 

Podsumowanie:  

- Główne przychody szpitala pochodzą z realizacji świadczeń w oddziałach stacjonarnych. 

Jednakże zorganizowane dla tego rodzaju leczenia zasoby (w szczególności osobowe) nie są 

adekwatne do liczby wykonywanych świadczeń opieki zdrowotnej. Skutkiem tego jest to, że 

szpital nie jest w stanie samodzielnie pokryć swoich zobowiązań z przychodów z działalności 

bieżącej.  

- Koszty pracy na niektórych oddziałach przewyższają przychody. 

- Dodatkowo niesprzyjającą okolicznością są niekorzystne procesy demograficzne. 

- Kolejną niesprzyjająca okolicznością był brak działań dostosowujących potencjał podmiotu 

do zmieniającego się rynku świadczeń zdrowotnych – nie podjęto działań restrukturyzacyjnych 

parę lat temu. Nie dostrzeżono zmian jakie dokonywały się w podmiotach leczniczych 

najbliższego otoczenia. 

- Zamiast tego podjęto działania w celu poprawy wyniku finansowego poprzez realizacje 

świadczeń, do których podmiot nie jest uprawniony, co stwarza ogromne ryzyko prawne, ale 

także odszkodowawcze. 

-  Nie podjęto wśród osób decyzyjnych żadnych prób stworzenia wspólnej polityki zdrowotnej 

dla makroregionu aby uniknąć przewymiarowania dostępności w poszczególnych zakresach 

świadczeń. 

- Nie wypracowano wspólnej polityki co do pozyskiwania i odnawiania kadry medycznej             

w szczególności lekarskiej, co dziś stworzyło warunki do dyktowania przez kadrę medyczną 

warunków. System zatrudniania w postaci kontraktów powoduje, że kadra medyczna nie 

utożsamia się z danym szpitalem, a kieruje się tylko osiągnieciem wyższych przychodów 

własnych. 

Naturalnym oczekiwaniem mieszkańców powiatu mławskiego jest bliska i nieograniczona 

dostępność do świadczeń zdrowotnych.  

Jednocześnie kształt i struktura zależna jest od lokalnej specyfik, w tym demografii regiony  

i organizacji regionalnego systemu zdrowia.  

 

Najważniejszym celem planowanych działań jest przybliżenie podstawowych elementów 

systemu zdrowia mieszkańcom powiatu mławskiego, gwarantujących zwiększenie faktycznego 

i odczuwalnego bezpieczeństwa zdrowotnego mieszkańców powiatu mławskiego. W sytuacji 

ograniczania działalności placówki w zakresach związanych wprost ze szpitalnictwem, należy 

dążyć do zwiększenia zakresu AOS zwłaszcza poprzez rozszerzenie godzin otwarcia takich 

poradni i poszerzenia współpracy w rozwiązywaniu poszczególnych problemów medycznych 

w ramach placówek medycznych subregionu Północnego Mazowsza. Zapewni to mieszkańcom 

powiatu mławskiego: lepszą dostępność do specjalistów, szybszą ścieżkę diagnostyczną oraz 

szybsze przekierowanie pacjentów, tego wymagających, do ośrodków o wyższej 

referencyjności. 
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Zalecenia proponowane: 

- ograniczenie działalności Oddziału Ginekologiczno-Położniczego do części ginekologicznej; 

- likwidacja oddziału neonatologicznego; 

- przekształcenie jak największej liczby świadczeń szpitalnych w świadczenia leczenia jednego 

dnia lub hospitalizacji planowej. W pierwszej kolejności utworzenie Oddziału Ginekologii 

Jednodniowej; 

- dodatkowo należy poszerzyć ofertę świadczeń ambulatoryjnych z zakresu ginekologii o nowy 

personel lekarski wraz z rozszerzeniem dostępności godzinowej dla tego rodzaju świadczeń; 

- utworzenie Zakładu Opiekuńczo Leczniczego; 

- ze względu na charakter realizowanych świadczeń (1 i 2 kategorii), wykorzystanie potencjału 

łóżkowego SOR (6,9% obłożenia) oraz średniej dziennej liczby przyjęć (nawet 26 w 2024 roku) 

to SOR w swej działalności jest Izbą Przyjęć, dlatego należy rozważyć przekształcenie SOR na 

IP. Takie przekształcenie nie będzie mieć żadnego wpływu na dostępność do świadczeń dla 

mieszkańców. 

- po wdrożeniu zmian należy również zwrócić szczególną uwagę na zasadność funkcjonowania 

OAiIT. 

- należy dążyć do tego, aby realizowane świadczenia były zgodne z zasadami kontraktowania.  

- przez cały czas należy dostosować zasoby ludzkie oraz sposób organizacji udzielania 

świadczeń do wymogów zawartych z NFZ umów w tym płynnie bazę łóżkową. 

- należy prowadzić kategoryzacje pacjentów zgodnie z rozporządzeniami, która będzie 

podstawą do wyliczeń niezbędnej liczby personelu pielęgniarskiego. 

- należy dążyć do uzyskania certyfikatu jakości co spowoduje poprawę jakości udzielanych 

świadczeń poprzez działania w oparciu o procesy i procedury.  

 

Pan Artur Dębski – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu opuścił posiedzenie.  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Podziękował za prezentację. Otworzył dyskusję.  

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski 

Podziękował audytorom za liczne, wielogodzinne rozmowy na temat sytuacji szpitala, o tym 

jakie podjąć kierunki działania. Podziękował za możliwość uczestnictwa w spotkaniu  

z Dyrekcją Wojewódzkiego Funduszu Zdrowia oraz pracownikami, którzy przygotowali 

specjalnie obraz szpitala mławskiego na tle innych szpitali, pokazując przyczyny tej sytuacji. 

Oznajmił, że szpital jest liderem, jeśli chodzi o długość pobytu pacjenta w szpitalu, zajmuje 

dzięki temu pierwsze miejsce w Województwie Mazowieckim. Wytłumaczono również czym 

jest jednostka grupy chorobowej, jakie są dominanty i jaki czas leczenia jest przeznaczony dla 

pacjenta, żeby utrzymać się w normach. Gdy mówimy o oddziałach szpitalnych dowiedział się, 

że to są usługi limitowane, jedynym sposobem dostosowania szpitala do tego, żeby 

nie generować strat, może być sukcesywne dostosowywanie liczby łóżek do potrzeb  

i możliwości finansowych, ekonomicznych szpitala co mamy wynikiem w audycie, który 

pokazuje jaka jest prosta zależność między liczbą łóżek a finansami. Podziękował Dyrektorowi 

szpitala za bardzo ambitną postawę, za ciężką pracę. Poprosił Dyrekcję szpitala, Związki 

Zawodowe i pracowników o współpracę, ponieważ uważa, że tylko w takiej atmosferze można 

doprowadzić szpital do lepszej kondycji.  
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Pan Michał Pol- Radny Powiatu Mławskiego  

Zapytał w jaki sposób można zdefiniować problem finansowy szpitala? Jako nieprawidłowości, 

uchybienie czy niezgodność?  

 

Pan Andrzej Krupa - Audytor  

Poinformował, że do zagadnień związanych typowo z finansami należałoby powołać biegłego 

rewidenta.  

 

Pan Jerzy Nowakowski- Radny Powiatu Mławskiego  

Przekazał swoją refleksję, czy nie można było wykonać tego audytu wcześniej?  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Zamknął dyskusję.  

 

Ad. 5  

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Statucie Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Mławie.  

 

Pan Piotr Parjaszewski- Dyrektor SPZOZ w Mławie  

Poinformował, że wniosek o zmianę statutu należy rozpatrywać na gruncie trzech płaszczyzn. 

Po pierwsze od strony formalnej, w której są dwie kwestie. Mianowicie statut w tej chwili nie 

jest w żaden sposób dostosowany do stanu faktycznego, czego przykładem jest paragraf 4 punkt 

2 ustęp 12, w którym wskazane jest, że w ramach zakładu świadczeń szpitalnych funkcjonuje 

Prosektorium, a w rzeczywistości nie funkcjonuje, ponieważ jest to budynek grożący 

zawaleniem. Druga kwestia jest taka, że potrzebne są elastyczne działania w celu dostosowania 

struktury szpitala do aktualnie obowiązujących i zmieniających się trendów w służbie   

i ochronie zdrowia. Za przykład użył pomoc Rady Powiatu w sytuacji kiedy Narodowy Fundusz 

Zdrowia nieoczekiwanie zaskoczył postępowaniem konkursowym na świadczenie usług               

z zakresu działania ZOL-u. Cała procedura była przeprowadzona bardzo szybko i sprawnie, co 

dało efekt w kontrakcie. Druga zaś płaszczyzna to pokłosie przedstawionej, bardzo 

esencjonalnej części audytu i to jakie działania zamierza podjąć. Konsekwencją i wynikiem 

audytu będzie redukcja nie wykorzystywanych łóżek. Odniósł się do pytania Radnego  

i zaproponował przygotowanie oczekiwanej finansowej części audytu, ale poinformował 

jednocześnie, że nie chce się cofać i wracać do tego co było, tylko chce ten szpital rozwijać. Aż 

wreszcie trzecia płaszczyzna czyli ginekologia, która musi przejść transformację. Na podstawie 

wyników za 2024 rok oddział ginekologiczno-położniczy kosztował ogólnie 8 582 186,09 zł. 

Natomiast przychody jakie były w ramach tego oddziału to 3 859 843,03 zł, czyli sam oddział 

ginekologiczno-położniczy przyniósł stratę wysokości 4 722 343,06 zł . Do tego należy 

doliczyć stratę, która została poniesiona z tytułu prowadzenia oddziału neonatologicznego,  

w którym było obłożenie łóżek na poziomie 11% i ten oddział kosztował  1 650 383,54 zł. 

Natomiast przychody wyniosły w 2024 roku 880 363,0 zł, czyli tutaj wygenerowano stratę 

770 000,22 zł te dwa oddziały przyniosły stratę w wysokości 5 492 365,0  zł – to był koszt 

utrzymania tego oddziału. Zarząd Województwa poprosi o przygotowanie wariantu, w którym 

utrzymuje minimalny potencjał żeby taka forma oddziału mogła funkcjonować, ale sytuacja 

wygląda tak, że przy około 13 łóżkach koszt jest ten sam, ponieważ trzeba zapewnić potencjał 

pielęgniarski, zabezpieczyć dyżury lekarskie. Wariant trzeci zakłada, że przy utrzymaniu 

jednego łóżka ginekologicznego, jednego położniczego i jednego neonatologicznego koszt 
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roczny to byłoby 8 928 025, 00 zł. Natomiast prognozowane przychody na podstawie 2024 

roku to byłyby 4 740 206,00 zł, strata jaką trzeba by ponieść przy trzech łóżkach to 

4 187 818,00 zł. Różnica wynosiłaby około 600 000,00 zł. Zaznaczył, że warto skorzystać            

z wariantu który dopuszcza NFZ i realizować 90 % świadczeń drobnych zabiegów, które jak 

do tej pory i tak są wykonywane tylko trzeba to robić w dostosowanej formie, czyli ginekologii 

jednego dnia. Wariant trzeci kosztowałby w skali roku 1 744 706, 32 zł natomiast 

prognozowane przychody 837 715, 80 zł, czyli również pojawiłaby się strata w wysokości 

906 990,52 zł. Aczkolwiek zakres świadczeń i ich dostępność musi być zachowana i dopiero 

wtedy można myśleć o zwiększeniu zakresu. Tak samo będzie z ZOL-em, będą podejmowane 

próby zwiększenia ilości łóżek, ale należy wykazać kolejki, wykazać zadeklarowany potencjał, 

warunki i wtedy jego zdaniem  NFZ będzie przychylny. W ostatnim czasie wraz z Dyrektorem 

ds. medycznych zawalczył o  urologię. Uważa, że potrzebne są zmiany, potrzebna jest 

transformacja, uwolnienie kapitału lokalowego chociażby na rzecz oddziałów, w których na 

świadczenia oczekuje się 700 dni (Oddział Rehabilitacyjny).  Nieuniknionym elementem zmian 

i redukcji łóżek jest rozwiązanie stosunku pracy z niektórymi osobami. Został powołany zespół 

do wytypowania tych osób na podstawie obiektywnych kryteriów. Podjęto starania  

o zminimalizowanie ilości osób właśnie przez przeniesienie na ZOL, na czym tak bardzo 

wszystkim zależało. Jest wiele osób, które Dyrektor poznał rozpoczynając prace w szpitalu, 

którym zależy na tym by go rozwijać. On sam zdecydował się na objęcie stanowiska w szpitalu, 

ponieważ dostrzega w nim potencjał, będzie go rozwijał i prowadził do pracy w lepszym 

systemie. Poprosił o przychylenie się do składanego wniosku.  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Otworzył dyskusję.  

 

Pan Jacek Szlachta- Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej  

Poinformował, że Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej wyraziła pozytywną opinię do 

projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego w sprawie zmiany w  Statucie Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Mławie.  

 

Pan Mariusz Chmielak- Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego 

i Spraw Regulaminowych  

Poinformował, że Komisja Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Regulaminowych wyraziła pozytywną opinię do projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego 

w sprawie zmiany w Statucie Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej                

w Mławie.  

 

Pan Maciej Jakubowski- Radny Powiatu Mławskiego 

Zabierając głos poszedł śladem Pana Radnego Jerzego Nowakowskiego mówiąc, że ten audyt 

i te informacje powinny być już 3-4 lata temu. Wyraził uznanie dla osób pracujących nad 

sytuacją szpitala.  

 

Pan Tomasz Robert Chodubski-  Wicestarosta 

Zaznaczył, że informacje o trudnej sytuacji ekonomicznej szpitala były już około 3 lata temu, 

sam osobiście na Sesji Rady Powiatu w poprzedniej kadencji wskazywał wobec ówczesnego 

Dyrektora problemy, a w międzyczasie trwało wykorzystywanie kapitału zapasowego szpitala.  
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Poza narzekaniem na niewłaściwie wyceniane świadczenia i twierdzeniem, że szpitale z zasady 

są instytucjami gdzie od zawsze były problemy, a tym bardziej odkąd stały się Samodzielnymi  

Zakładami nie robiono nic. Poruszył też aspekt racjonalnego planowania inwestycji oraz 

nieprawidłowego zarządzania. Poinformował, że ważne jest aby skupić się na tym co jest teraz, 

na aktualnej sytuacji szpitala. Do Starostwa wpływają informacje o braku możliwości 

bieżących opłat np. za gaz. Wiele działań można było podjąć wcześniej, chociażby 

dostosowanie liczby osób zatrudnionych do zapotrzebowania na wykonywanie pracy. Na tą 

chwilę to wyzwanie stoi przed Dyrektorem. Poinformował, że wniosek o zmianę Statutu jak 

wspomniał sam Dyrektor jest argumentowany tym, aby te wszystkie planowane zmiany 

wprowadzać sprawnie. Zwrócił się do Radnych z prośbą o poparcie wniosku.  

 

Pan Jerzy Rakowski- Radny Powiatu Mławskiego 

Oznajmił, że jest człowiekiem, który potrafi się przyznać do błędu. Audyty może nie tak 

dokładne, ale powstawały już wcześniej. Poprzednia Rada Społeczna Szpitala też ciężko 

pracowała odnosząc sukcesy. Nie broniąc poprzedniego dyrektora stwierdził, że miał on 

specyficzny sposób działania. Poinformował, że w stosownym czasie wypowie się dokładnie 

na ten temat, ale na ta chwilę nie chce przeszkadzać procesowi jaki ma miejsce. Liczy, wierzy 

i ma nadzieję, że Panu Dyrektorowi i Zarządowi uda się naprawa szpitala w Mławie. Zapewnił, 

że w miarę możliwości będzie tą naprawę wspierał. Dodał również, że informacje zawarte  

w audycie były mu znane. Można te dane wyczytać w statystykach. Zaznaczył, że każdy okres 

jest inny. Kiedy zaczynał swoją kadencję szpital też miał problemy i trzeba było zdejmować 

kwotę bodajże 5 mln z kapitału zapasowego, ponieważ w poprzednim okresie nie tworzona 

była rezerwa na tzw. zabezpieczenia ofert emerytalnych. Życzył sukcesu Dyrektorowi szpitala 

jednocześnie dodając, że zbyt duża krytyka poprzednika nie jest dobrą metodą. Wyraził uznanie 

dla Zastępcy Dyrektora i również życzył mu sukcesów. Docenił również osobę pani Stolarskiej 

jej wiedze i zaangażowanie.  

 

Pan Krzysztof Kwiatek- Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  

Doprecyzował rozumienie treści wniosku i wytłumaczył, że chodzi o to, by ułatwić pracę, żeby 

elastycznie podchodzić do sytuacji  szpitalu.  

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski  

W toku pracy nad dokumentem podejmowane były rozmowy z dyrekcjami innych szpitali  

i zaskakująca była fachowość rozmowy, znajomość sytuacji szpitala przez Dyrektora  

i Zastępcę. Wrócił do momentu kiedy został Starostą i odbyło się spotkanie z poprzednim 

Dyrektorem Szpitala i kilkoma pracownikami, na którym zapytani o zadłużenie nie 

odpowiedzieli, zapytani o przyczyny też bez odpowiedzi. Nie było prowadzonych żadnych 

analiz. Uważa, że w szpitalu jest potrzebny dobry klimat. W momencie braku pacjentów na 

oddziałach można dokonywać przesunięć na inne w celu zapewnienia pracy. Zauważył 

zależność, że atmosfera nie może być prawidłowa między pracownikami w momencie 

nieracjonalnego i niesprawiedliwego rozkładnia obowiązków. Poinformował, że Dyrektor musi 

mieć prawo do podejmowania decyzji i Statut musi być na tyle elastyczny żeby dać mu to 

narzędzie. Dla przykładu wspomniał o tym, że w innych szpitalach liczba łóżek jest zmieniana 

w przeciągu miesiąca kilkakrotnie. W sytuacjach np. choroby personelu i braku możliwości 

zapewnienia opieki można zredukować łóżka widząc, że nie ma obłożenia.  

 

Pan Michał Pol- Radny Powiatu Mławskiego 
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Poinformował, że obserwował Sesje Rady Miasta Mława, na którą Pan Starosta jak też 

Dyrektor Szpitala byli zaproszeni i oznajmił, że Burmistrz Miasta Mława wraz z Radnymi  

i przewodniczącym Rady Miasta Mława zadeklarowali pełne wsparcie dla szpitala. Jeżeli Pan 

dyrektor wraz z Panem Starostą określi potrzeby to na pewno takie wsparcie uzyska. 

Zasugerował też zorganizowanie spotkań z Wójtami Gmin w celu zwrócenia się o pomoc. 

Dodał, że wszystkim zależy na funkcjonowaniu szpitala. Wyraził słowa uznania dla Dyrektora 

i jego zaangażowania.  

 

Pan Piotr Parjaszewski- Dyrektor SPZOZ w Mławie 

Podziękował za wsparcie każdego mieszkańca. Poinformował, że nie odnosił się do nikogo 

personalnie. Dodał też, że tak jak dotąd będzie odpowiadał na wszystkie pytania i informował 

o stanie faktycznym.  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Zamknął dyskusję. Przystąpił do głosowania.  

 

Rada Powiatu Mławskiego jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIII/96/2025 w sprawie zmiany 

w Statucie Samodzielnego Publicznego Zakładu opieki Zdrowotnej w Mławie (za uchwałą 

głosowało 18 radnych).  

 

Pan Jan Warecki - Przewodniczący Rady Powiatu 

Ogłosił przerwę. 

Po przerwie wznowił obrady. 

 

Ad. 6 

Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Mławie o stanie porządku  

i bezpieczeństwa publicznego w okresie od 01.01.2024 do 31.12.2024r. na terenie powiatu 

mławskiego.  

 

Pan Tomasz Łysiak- Komendant Powiatowy Policji w Mławie 

Poinformował, że od 9 stycznia pełni obowiązki Komendanta Powiatowego Policji w Mławie 

i postara się syntetycznie omówić diagnozowane problemy i podsumować ubiegły rok 

nawiązując do materiałów, które były zamieszczone na platformie.  Etatów w mławskiej 

komendzie jest 143 z czego tylko jeden na chwile obecna jest wolny. W porównaniu do 28 

pozostałych komend na Mazowszu poza garnizonem stołecznym jest to wynik zadowalający. 

Zagrożenie przestępczością od kilku lat oscyluje na tym samym poziomie. Ilość wszczynanych 

postępowań jest na poziomie 1308, w stosunku do roku poprzedniego jest kliku procentowy 

spadek. Przestępstw kryminalnych odnotowano blisko 800. Liczba wszczętych postępowań       

w kategoriach przestępstw szczególnie uciążliwych społecznie, czyli: rozboje, bójki, pobicia, 

włamania, kradzieże, kradzieże samochodów, uszkodzenie mienia i uszczerbek na zdrowiu        

w 2024 roku wyniosła 278, w roku 2023 wyniosła 369. Od tego roku została wprowadzona 

zmiana, odejdą dwie kategorie: uszczerbek na zdrowiu, uszkodzenie mienia dlatego, że oba 

przestępstwa są wnioskowe i uzależnione są od tego czy poszkodowany taki wniosek będzie 

chciał złożyć. Więc żeby nie zaburzać oceny przestępstw ściganych z urzędu te kategorie 

zostały oddzielone. W ilości kradzieży jest znaczny spadek w stosunku do roku 2023 i 2022, 

mianowicie z 197 do liczby 123. Jeśli chodzi o uszkodzenie mienia to tutaj notuje się wzrost, 

są to w dużej mierze uszkodzenia polegające na zarysowaniu pojazdu, uszkodzeniu lusterek, 

uszkodzeniu elewacji w blokach mieszkalnych. Cieszy ponad 50 % spadek włamań z 96 do 45. 
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W tym roku też włamań jest niewiele. Wykrywalność jest na poziomie 74 %, czyli wyższa            

o blisko 3 % niż w roku poprzednim. Jeśli chodzi o przestępstwa narkotykowe to było 

wszczętych 35 spraw i zaznaczył, że ten rodzaj przestępstw na terenie powiatu stanowi duży 

problem. Zostało zabezpieczonych bardzo dużo narkotyków w 2024 roku było to blisko 5kg,    

w 2023 roku ponad 30 kg. W tym roku udało się już ściągnąć z rynku 9 kg. A przy współpracy 

z Centralnym Biurem Śledczym Policji w Olsztynie z rynku Mławskiego zdjęto kolejne 50 kg. 

W przeciągu ostatnich dwóch do trzech lat powstało na terenie kraju mnóstwo tzw. minifabryk 

mefedronu, czyli sztucznego narkotyku, który jest bardzo łatwo produkowalny, a prefabrykaty 

do produkcji wraz z instrukcją są dostępne w Internecie. Specyfiką tej produkcji jest jej krótki 

czas, który trwa od miesiąca do trzech po czym taka fabryka jest likwidowana bądź przenoszona 

w inne miejsce. Zdarza się też, że takie fabryki są zamieszczane na tirach co daje stałą 

możliwość przemieszczania się, produkcja jest wtedy na mniejsza skalę.  Od sześciu lat wrasta 

liczba przestępstw gospodarczych z czego głównym problemem są oszustwa m.in.                          

w Internecie, na tzw. legendę czyli wnuczka, policjanta czy pracownika banku, na BLIKA.        

W ubiegłym roku były dwa tego typu przestępstwa co dało 82 tysiące straty, w 2023 roku 5 na 

kwotę ponad 300 tysięcy. W tamtym roku na terenie całego Mazowsza straty z tego typu 

przestępstw sięgnęły 6,5 mln. Służba prewencyjna miała 12 tysięcy interwencji, czyli ponad 33 

interwencje na dobę. Liczba ujawnionych wykroczeń przekroczyła 17 tysięcy z czego najwięcej 

jest w ruchu drogowym, bo blisko 10 tysięcy. Ponad dwa tysiące wykroczeń ujawniają 

dzielnicowi, blisko 4,5 tysiąca służby patrolowo interwencyjne. Dużą część tych wykroczeń 

stanowi spożywanie alkoholu w miejscu niedozwolonym. Procedura zakładania niebieskich 

kart, czyli przemocy domowej, tutaj statystyki pokazują tendencję spadkową. Pokrzywdzonych 

w wyniku przemocy domowej również jest mniej. Uważa, że przyczyną tego jest nagminnie 

stosowany przez policjantów nakaz natychmiastowego opuszczenia wspólnie zajmowanego 

mieszkania i jego bezpośredniego otoczenia oraz zakaz zbliżania się.  Jest to narzędzie 

skuteczne, ponieważ sprawca jest izolowany w początkowym czasie. Na 127 sprawców 

przemocy domowej 65 zostało zatrzymanych i osadzonych w Policyjnej Izbie Zatrzymań. 

Zostało popełnionych 31 czynów karalnych przez nieletnich. Doszło do 25 wypadków 

drogowych, w których zginęły 4 osoby. Jak na powiat mający na swoim terenie drogę S7 liczącą 

około 40 km w jednym kierunku i tyle samo w drugim plus kilka dróg wojewódzkich wynik 

nie jest zły. Liczba kolizji jest duża, ale to jest akurat zjawisko spowodowane tym, że 

samochodów jest co raz więcej a nawet otarcie czy zarysowanie parkingowe jest klasyfikowane 

jako kolizja. Jeśli chodzi o geografie zagrożeń to wysuwają się trzy gminy:  Mława- 7, 

Wiśniewo- 5, Stupsk- 3, Strzegowo- 3 jeśli chodzi o liczbę wypadków drogowych. Zostało 

zatrzymanych 117 osób, które kierowały w stanie nietrzeźwości, oraz 23 wykroczenia                   

w zakresie jazdy po spożyciu alkoholu, mniej niż w poprzednich latach ale nadal za dużo. 

Komenda podejmuje działania profilaktyczne skierowane dla dzieci oraz osób starszych. 

Będzie organizowana 9 maja w ACK w auli debata na temat bezpieczeństwa w powiecie 

mławskim. Od 2016 roku działa Krajowa Mapa Zagrożeń Bezpieczeństwa, za pośrednictwem 

której zgłaszanych jest bardzo dużo wykroczeń. Sporo jest żartów i pomyłek. Ale dużą częścią 

są zgłoszenia o przekroczeniu prędkości w mniejszych miejscowościach. Potwierdzalność 

mapy jest na poziomie 55 %. Do obszarów szczególnie zagrożonych na terenie powiatu należą: 

przestępczość narkotykowa, kradzieże sklepowe, przejazdy zorganizowanych grup kibiców, 

kradzieże aut, interwencje i przestępstwa z udziałem obcokrajowców. Wzrosła liczba 

interwencji z udziałem obcokrajowców, dotyczących kradzieży sklepowych, zakłócania 

spokoju, bójek. W tamtym roku dużym problemem były kradzieże aut , skradziono ich 27,           
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w tym roku doszło do jednej bądź dwóch kradzieży. Bardzo dużego nakładu pracy i obsady 

policjantów wymagają przejazdy kibiców.  

 

Pan Sławomir Wieczorek- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego, 

Transportu i Dróg 

Poinformował, że Komisja Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego, Transportu i Dróg 

zapoznała się z informacją. Podziękował za zaangażowanie, trud i wkład włożony w utrzymanie 

porządku w Powiecie.  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Otworzył dyskusję.  

 

Pan Michał Pol- Radny Powiatu Mławskiego 

Zadał pytanie odnośnie liczby skradzionych aut: w 2023 roku 21, w roku 2024 - 21. Czym to 

jest spowodowane i czy są prowadzone analizy? Zauważył wzrost przestępstw gospodarczych, 

ale też wzrost wykrywalności. Zapytał o statystyki dotyczące przestępstw popełnianych przez 

obcokrajowców i jakiego rodzaju są to przestępstwa? Odniósł się też do Krajowej Mapy 

Zagrożeń i ilości zgłoszeń zakwalifikowany jako „żart i pomyłka”. Poprosił o zrelacjonowanie.  

 

Pan Tomasz Łysiak- Komendant Powiatowy Policji w Mławie 

Odpowiedział, że jeśli chodzi o kradzieże aut to współpracują z Komendą Wojewódzką, tam 

jest Wydział, który jest wyspecjalizowany do spraw kradzieży samochodów. Różnica wynika z 

tego tytułu, że 90% tych kradzieży dokonują grupy podwarszawskie i warszawskie. Grupy te 

zostały częściowo zlikwidowane w drugiej połowie roku co spowodowało zahamowanie 

tendencji. Nie są to grupy pochodzące bezpośrednio z Powiatu Mławskiego. Aktualnie widać, 

że w niektórych Powiatach wschodnich np. Wyszków, Ostrów nastąpiło odrodzenie i problem 

kradzieży powraca. Odpowiadając na pytanie dotyczące cudzoziemców poinformował, że 

prowadzone są analizy, ale nie posiada teraz takich danych. Aczkolwiek mnóstwo z tych 

przestępstw to kradzieże sklepowe kwalifikowane do wykroczenia, ponieważ nie przekraczają 

wartości 800 zł o szerokim przekroju. Kolejnym przestępstwem w dużej mierze popełnianym 

przez obcokrajowców jest prowadzenie pojazdów pod wpływem alkoholu i fałszowanie prawa 

jazdy. W ocenie Komendanta oszustw przybywa lawinowo, ponieważ większość handlu i 

zakupów odbywa się teraz przez Internet, stąd więcej oszustw zgłoszonych, co przekłada się na 

liczby. Jeśli chodzi o kategorię „żart pomyłka” w odniesieniu do Krajowej Mapy Zagrożeń to 

dla przykładu jest to zgłoszenie o nielegalnym łowieniu ryb na środku drogi, gdzie nie ma 

zbiornika wodnego. Bardzo często sama kategoria nie ma nic wspólnego z miejscem 

zaznaczonym na mapie.  

 

Pan Krzysztof Kwiatek- Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Mławskiego  

Zgłosił prośbę o interwencje policjantów z własnej inicjatywy w miejscach wcześniej 

zaznaczanych na mapie zagrożeń. Poinformował, że bardzo spodobało mu się sformułowanie, 

że „Sąd Rodzinny w ostatnich latach realizował czynności z dużym opóźnieniem”, chodzi o 

nieuchronność kary.  Uznał za bardzo dobrze działający system nakazu opuszczenia miejsca 

zamieszkania przez osoby stosujące przemoc domową i właściwą ocenę sytuacji przez 

policjantów. Zaznaczył, widoczny spadek wydawania niebieskich kart z tym związany.  

 

Pan Tomasz Łysiak- Komendant Powiatowy Policji w Mławie 
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Poinformował, że wzrasta świadomość społeczeństwa wzbogacana kampaniami 

publikowanymi w mediach ogólnopolskich. Tendencja spadkowa w ilości niebieskich kart 

zauważalna jest nie tyko w Powiecie Mławskim, ale w całym kraju.  

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski  

Podziękował za dobrą pracę, za dołożenie troski o dobre funkcjonowanie Komendy Policji  

dzięki czemu mieszkańcy czują się bezpieczni. W powiecie mławskim nie ma takich zdarzeń, 

które mogłyby wzbudzać niepokój. To za sprawą dobrej organizacji jednostki i dobremu 

sprawnemu zarządzaniu. Po kilkukrotnych spotykaniach z obecnym Panem Komendantem 

widać, że żyje tą jednostką, rozumie i zna już sprawy, problemy jakie tutaj są dla mieszkańców 

najważniejsze. Wykazuje  się pełnym profesjonalizmem. Jednostka jest niezwykle dobrze 

odbierana przez komendę Wojewódzką. Miło było na podsumowaniu pracy Komendy 

Powiatowej Policji w Mławie za rok 2024 usłyszeć, że Mławska komenda policji jest jedną z 

najlepszych jednostek w Województwie Mazowieckim. Przekazał na ręce zastępcy, 

naczelników i wszystkich pracowników Komendy Powiatowej Policji w Mławie słowa 

podziękowania za dobrą służbę.  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Zamknął dyskusje.  

 

Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Mławie o  stanie porządku  i bezpieczeństwa 

publicznego w okresie od 01.01.2024 do 31.12.2024r. na terenie powiatu mławskiego została 

przyjęta.  

 

Ad. 7 

Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Mławie o stanie 

bezpieczeństwa powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2024 rok.  

 

Pan Jarosław Andruszkiewicz- Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej  

Poinformował, że pełni funkcje Komendanta od 17 września zeszłego roku. Przeszedł do 

prezentacji podsumowania ubiegłego roku pod względem bezpieczeństwa. Zaznaczył, że teren 

Powiatu Mławskiego jest specyficzny i występuje na nim wiele zagrożeń. Chociażby ul. 

Przemysłowa, na której znajduje się większość zakładów przemysłowych głównie z branży 

elektronicznej, gdzie produkują podzespoły i komponenty dla LG w Krzywonosi. Na mapie 

przemysłowej powiatu znajdują się także inne istotne dla jego gospodarki zakłady tj. produkcja 

spożywcza Wipasz S.A., Peklimar, zakład do produkcji napojów energetycznych czy też 

płynów do spryskiwaczy, zakład produkcji kabli Technokabel oraz Technokontakt, zakład 

przetwórstwa odpadów Novago, zakład stolarki czy oczyszczalnia ścieków SUEZ.  

W obszarze powiatu znajduje się również 38 stacji paliw i gazu płynnego oraz 43 punkty 

dystrybucji gazu płynnego w butlach, wiele mniejszych zakładów produkcyjnych i 

usługowych, w tym: branży stolarskiej, tartaki, suszarnie drewna, wytwórnie mebli, składy 

węgla i nawozów sztucznych oraz innych produktów dla obsługi rolnictwa.  Powiat mławski 

na tle województwa mazowieckiego charakteryzuje się największą ilością przemysłowych ferm 

drobiu (największe w miejscowości Wróblewo), z których aż 16 stanowią zakłady 

zwiększonego ryzyka poważnej awarii przemysłowej. Są one zagrożeniem ze względu na duże 

ilości gazu propan-butan. Na terenie Miasta Mławy wykorzystywany jest amoniak w ilości 8 

ton, co w przypadku rozszczelnienia również stanowiło by wysokie zagrożenie. Około 1/5 
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powierzchni powiatu to obszary leśne. Przy deszczach opadowych zdarzają się zalania. Jest 

około 40 gospodarstw rolnych, które cały czas są w strefie zagrożenia. Jednym ze źródeł 

miejscowych zagrożeń chemicznych jest transport materiałów niebezpiecznych. Powiat 

mławski położony jest przy drogowym i kolejowym szlaku komunikacyjnym, na trasie 

Warszawa – Gdańsk, którym przewóz takich substancji jest realizowany. Odbywa się on 

również szlakiem drogowym Nidzica – Mława – Ciechanów – Pułtusk. Trasy przewozu 

materiałów niebezpiecznych przebiegają przez tereny zamieszkałe, w związku z czym należy 

się liczyć z faktem wystąpienia skażeń w okolicach osiedli ludzkich. Na terenie powiatu 

mławskiego przy drodze ekspresowej S7 na miejscach obsługi podróżnych, zapewniono po dwa 

stanowiska dla pojazdów przewożących materiały niebezpieczne. Operacyjne zabezpieczenie 

Powiatu stanowi Mławska Komenda Państwowej Straży Pożarnej w Mławie wraz z siecią 

Ochotniczych Straży Pożarnych w ilości 44 z czego 22 jednostki włączone są do Krajowego 

Systemu Ratowniczo-Gaśniczego. Od tych jednostek wymaga się dużo więcej. Muszą posiadać 

odpowiednie wyposażenie i sprzęt, przeszkolonych ratowników na odpowiednim poziomie. 

Jednostki te poddawane są też inspekcjom gotowości operacyjnej, gdzie sprawdzany jest stan 

wyszkolenia, wiedza, sprawność pojazdów, zabezpieczenie pojazdów- garażowanie itd. Gmina 

Strzegowo z uwagi na fermy drobiu ma dwa ciężkie wozy gaśnicze i 27,5 ton wody. Komenda 

Mławska posiada 10 pojazdów do działań: 4 gaśnicze i 6 specjalnych. W porównaniu do 2023 

roku zanotowany został spadek zdarzeń: pożarów mniej o 39, fałszywych alarmów mniej o 6. 

Profilaktyczne działania, kampanie w mediach, szkołach itd. działają mobilizująco, wzrasta 

świadomość ludzi o zagrożeniach. Zauważalna jest tendencja, że im jest bardziej sucho i 

większe jest zagrożenie pożarowe, tym mniej pożarów występuje. Nie wykluczając podpaleń. 

Wystąpił wzrost miejscowych zagrożeń, a są nimi działania, które nie są pożarem, wywołane 

w większości przez anomalia pogodowe. Skutkiem często są zalania, połamane drzewa podczas 

silnych wiatrów. Wystąpił jeden bardzo duży pożar na fermie drobiu, paliła się tam ściółka. Są 

ramy które określają wielkość pożarów: do 70 m jest to pożar mały, 70-150 m jest to pożar 

średni, powyżej 150 jest duży i powyżej 1000 m jest to już pożar bardzo duży. Średnich 

pożarów w roku 2023 było 14, a w 2024 tylko  7. Problemem są pożary sadzy w kominach, 

codziennie są od 1 do 3 wyjazdów. Jest to niewątpliwie zaniedbanie właściciela. Komin przy 

ogrzewaniu paliwem stałym trzeba czyścić co trzy miesiące. Straty wynikające z pożarów były 

mniejsze niż w 2023 roku około 13 mln w 2024 roku 10 mln. Najwięcej zdarzeń wystąpiło w 

miesiącu lipcu na co wpłynęła aura wakacyjna i pogodowa. Zmalała liczba ofiar śmiertelnych 

do roku poprzedniego. Na terenie powiatu mławskiego jest 49 zakładów, w których sekcja 

kontrolno- rozpoznawcza stwierdziła posiadanie sygnalizacji alarmowania i powiadamiania. 

Obowiązek podłączenia ma 12, aczkolwiek podpiętych jest 25 zakładów. Daje to możliwość 

lepszego zabezpieczenia obiektu i szybszej reakcji służb. Dla 22 jednostek, które są w 

Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym muszą być przeprowadzone kontrole raz w roku. 

Została wprowadzona aplikacja, która usprawnia pracę w OSP, ponieważ druhowie otrzymując 

wezwanie mają możliwość potwierdzenia lub odmówienia obecności podczas działania. 

Prowadzonych jest dużo ćwiczeń z udziałem OSP. W ostatnim czasie 216 druhów pozyskało 

nowe kwalifikacje. Kontynuowane były prace dotyczące magazynu energii, zakupu sprzętu. 

Przeprowadzono również remont łazienek w siedzibie jednostki, doposażenie w radiotelefony, 

aparaty powietrzne,  sprzęt wysokościowy, uruchomiono system pneumatyczny, wymieniono 

centralę telefoniczną. Poinformował, że budżet oscylował w granicy około 9 mln. Jednostka 
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posiada 62 etaty, gdzie na koniec roku było 59 zajętych. Na trzy wolne wakaty ruszył nabór i 

w niedalekim czasie będą zatrudnienia.  

Pan Maciej Jakubowski – Radny Powiatu opuścił posiedzenie.   

Pan Krzysztof Kwiatek- Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Mławskiego  

Pochwalił inicjatywę, wakacje z Maksem i gotowość Straży do udziału w okolicznościach. 

Zapytał na czym polegają kontrole lasów? 

 

Pan Jarosław Andruszkiewicz- Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej  

Odpowiedział, że kontrolowane są drogi przeciwpożarowe. A dokładnie to czy są utwardzone, 

czy jest w świetle przejezdna i czy boki są wykrzesane, czy są mijanki co 500 m, bo taki jest 

obowiązek i czy są odpowiednio oznakowane. Sprawdzane są też zbiorniki przeciwpożarowe. 

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski  

Podziękował za profesjonalizm i zaangażowanie Komendanta jak również wszystkich 

pracowników w owocną prace jednostki. Jest ona również bardzo dobrze postrzegana w 

obszarze Województwa Mazowieckiego. Dodał, że w ubiegłym roku bardzo dużym 

osiągnięciem było pozyskanie 6 wozów bojowych, które wzmacniają siły działające na rzecz 

bezpieczeństwa Powiatu.  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Zamknął dyskusję.  

 

Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Mławie o stanie 

bezpieczeństwa powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2024 rok została przyjęta.  

 

Ad. 8  

Informacja o działalności Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Mławie          

w 2024roku.  

 
Pani Justyna Traczyk Pydyn- Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Mławie 

Poinformowała, że w minionym roku Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Mławie 

wykonywał swoje zadania określone w ustawie prawo budowlane. Do zadań kompetencyjnych 

organu należą między innymi: kontrola zgodności procesów budowlanych z przepisami prawa 

budowlanego, projektem budowlanym, warunkami określonymi w decyzji o pozwoleniu na 

budowę; sprawdzanie posiadanych przez osoby pełniące funkcję techniczne w budownictwie 

właściwych uprawnień do pełnienia tych funkcji oraz przynależności do odpowiedniej izby 

samorządu zawodowego; sprawdzenie dopuszczenie do obrotu stosowania w budownictwie 

wyrobów budowlanych; przyjmowanie zawiadomień o zakończeniu budowy obiektów 

budowlanych; przyjmowanie wniosków i wydawanie decyzji o pozwolenia na użytkowanie 

obiektów; prowadzenie postępowań związanych z nieprzestrzeganiem prawa budowlanego w 

tym między innymi istotnych odstępstw od zatwierdzonego projektu budowlanego. W roku 

2024 do inspektoratu wpłynęło 2100 pism i wniosków z całego powiatu mławskiego, które 

zostały rozpatrzone na podstawie kodeksu postępowania administracyjnego oraz według 

ustawowych kompetencji organów 903 zgłoszenia o zamierzonym terminie rozpoczęcia robót. 

Dla porównaniu w roku 2023 było ich 762, w roku 2022 było 802, w roku  2021 było 1127 w 

tym rozpoczęto budowę 41 budynków, 244 budowli, 9 inwestycji drogowych, 50 rurociągów 

linii sieci oraz 198 innych obiektów budowlanych w tym wewnętrznych instalacji gazowych w 

obiektach budowlanych. W roku 2024 na terenie powiatu mławskiego odnotowano jedną 

katastrofę budowlaną. Było to zawalenie się budynku zlokalizowanego w Mławie przy ul. 
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Stefana Grota Roweckiego, której przyczyny i skutki bada aktualnie i nadal komisja powołana 

przez Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego. Ponadto w 2024 roku jak i w 

poprzednich latach Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Mlawie prowadził 

współpracę z innymi jednostkami kontrolnymi powiatu w tym najczęściej z Komendą 

Powiatową Straży Pożarnej. W roku 2024 do inspektoratu wpłynęło 10 skarg i wniosków i było 

to tyle samo skarg jak w poprzednim roku. Natomiast w roku 2022 było ich aż 52, które 

oczywiście też zostały rozpatrzone według ustawowych kompetencji poza rozpatrywaniem 

skarg i wniosków nie należących do kompetencji organu. W 2024 najczęściej podobnie  

i w latach poprzednich było sprawy związane z rozpoczęciem i zakończeniem robót 

budowlanych, kontrola użytkowania obiektów budowlanych i wydawaniem pozwoleń na 

użytkowanie w wyniku swoich działań w Mławie wydał 42 postanowienia, 96 decyzja 

administracyjnych, z których 45 to pozwolenia na użytkowanie zakończonych obiektów 

budowlanych pozostałe decyzje zostały wydawane w wyniku prowadzonych postępowań 

administracyjnych z zakresu stwierdzonych odstępstw od przepisów i warunków technicznych 

prawa budowlanego oraz samowoli budowlanych, w związku z tym wydano jedną decyzję 

nakazującą rozbiórkę obiektu budowlanego oraz 10 decyzji nakładających wykonanie 

określonego zakresu robót budowlanych. W ubiegłym roku zanotowano nieznaczny wzrost 

budownictwa kurników na terenie całego powiatu, które wybudowano na terenie gminy 

Radzanów 30 sztuk i 3 na terenie gminy Strzegowo. W zakresie budownictwa niskiego 

jednorodzinnego nastąpił nieznaczny spadek w stosunku do roku 2023 i w roku 2024 było ich 

196 w skali całego roku. Najbardziej aktywną gminą w powiecie mławskim jest oczywiście 

Gmina Miejska Mława. W 2024 w dalszym ciągu trwa wzrost realizacji budowy wewnętrznych 

instalacji gazowych w budynkach mieszkalnych. W trakcie działań kontrolnych w związku ze 

stwierdzonymi nieprawidłowościami prowadzonych robót lub z niewłaściwym utrzymaniem 

obiektów i budowli ukarano 14 osób, zostały one ukarane mandatami karnymi. W wyniku 

działań kontrolnych służb Nadzoru Budowlanego przeprowadzono kontrolę w zakresie 

utrzymania obiektów budowlanych oraz inspekcji budów, które były na poziomie 94 na terenie 

całego powiatu. Ponadto organ nadzoru prowadzi od wielu lat akcje bezpieczne wakacje mające 

na celu ocenianie stanu technicznego urządzeń placów zabaw i urządzeń służących do 

codziennej rekreacji, jak i też obiektów budowlanych, które służyłyby do rekreacji w czasie 

lata. Również taka akcja ma miejsce w okresie zimowym i tu również oceniany jest stan 

techniczny obiektów budowlanych poprzez między innymi przesyłanie i sprawdzanie stanu 

technicznego obiektów budowlanych, które by były przeznaczone na te cele. W  roku 2024        

w Mławie Nadzór Budowlany  pracował bez obsady jednego stanowiska pracy inspektora, 

aktualnie pracuje w zespole trzech osób na cały powiat Mławski, co jest bardzo trudne                     

i niewątpliwie dostarcza nam bardzo dużo pracy.  

 

Pan Michał Pol- Radny Powiatu Mławskiego 

Zwrócił się do Pani Inspektor z pytaniem o ilość wybudowanych kurników na terenie Powiatu 

Mławskiego?  

 

Pani Justyna Traczyk Pydyn- Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Mławie 

Odpowiedziała, że całościowo nie, ponieważ nie prowadzi takich statystyk.  

 

Pan Michał Pol- Radny Powiatu Mławskiego 

Doprecyzował pytanie: ile zostało wydanych pozwoleń na budowę kurników na przestrzeni 

ostatnich 5 lat? 

 

Pani Justyna Traczyk Pydyn- Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Mławie 

Nadzór Budowlany nie wydaje decyzji o pozwoleniu na budowę, odbiera tylko takie obiekty. 
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W roku 2024 zostało odebranych 33.  

 

Pan Michał Pol- Radny Powiatu Mławskiego 

Poprosił o przygotowanie zestawienia dotyczącego zakresu lat o jakie pytał wcześniej.  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Poinformował, że dane na temat ilości funkcjonujących na terenie Powiatu  kurników były 

podane podczas przedstawianej informacji o realizacji Powiatowego Programu Ochrony 

Środowiska. 

 

Pan Tomasz Chodubski- Wicestarosta 

Podziękował za przedstawienie działalności inspekcji budowlanej. Życzył poprawy obsady 

kadrowej.  

 

Informacja o działalności Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Mławie w 2024 

roku została przyjęta.  

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Mławie za rok 2024. 

 

Pani Urszula Krajewska- Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Mławie 

W zakresie polityki prorodzinnej oraz wspierania osób niepełnosprawnych łączny budżet 

Centrum w minionym roku wynosił około 7 milionów złotych. Zatrudnionych jest 18 

pracowników, czyli 15 osób to są pracownicy Powiatowego Centrum natomiast trzy osoby to 

pracownicy Powiatowego Zespołu do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności. Takim 

niezwykle istotnym i złożonym zadaniem, które realizujemy jest piecza zastępcza. Na dzień 

31 grudnia 24 na terenie powiatu mławskiego funkcjonowało łącznie 67 rodzin zastępczych  

i jeden rodzinny dom dziecka. Łącznie przebywało w tych rodzinach 113 dzieci. Struktura 

rodzin wygląda w ten sposób: 16- rodziny niezawodowe, 4- rodziny zawodowe,  

1- rodzinny dom dziecka i 47- rodzin spokrewnionych. Na świadczenia pieniężne oraz 

wynagrodzenia dla rodzin zawodowych i rodzinnego domu dziecka wydatkowano łącznie 

ponad 1 945 000,00 złotych. W okresie od 1 stycznia do 31 grudnia na terenie naszego powiatu 

powstało 14 nowych rodzin zastępczych, w których umieszczono łącznie 24 dzieci. 

Bardzo cieszy też fakt, że 7 dzieci udało się umieścić w rodzinach adopcyjnych. Z tego jedno 

to było rodzeństwo, troje dzieci z jednej rodziny poszły do rodziny adopcyjnej. Co roku 

prowadzona jest akcja informacyjna, różne ulotki, ogłoszenia do Radia 7, do Codziennika 

Mławskiego, na stronach internetowych dotyczące przede wszystkim tego faktu, że 

szukamy kandydatów na rodziny zastępcze. Dla wychowanków, którzy opuszczają rodziny 

zastępcze jest udzielana pomoc na kontynowanie nauki na usamodzielnienie  

i na zagospodarowanie w formie rzeczowej. Na taką formę pomocy wydatkowane zostało 

łącznie ponad 86 000,00 zł. W ubiegłym roku natomiast wychowankowie, którzy 

opuszczają placówkę opiekuńczo-wychowawcze, czy młodzieżowy ośrodek wychowawczy 

czy też ośrodki Socjoterapii również otrzymują pomoc podobnie jak w przypadku 

wychowanków rodzin zastępczych. Ta pomoc opiewała na kwotę ponad 76 000,00 zł. 

 W roku 2024 realizowaliśmy również środki finansowe, które zostały nam 

przyznane przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Łączna kwota 

dofinansowania wynosiła ponad 1 658 000,00 zł. Została ona wydatkowana  

w całości. Dla ciekawości dodała, że złożonych było 1283 wnioski, a dofinansowaniem 

objęliśmy 687 osób. W tym roku sytuacja może być bardziej krytyczna, ponieważ środki 
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finansowe które właśnie dzisiaj zostaną zatwierdzone uchwałą, są zdecydowanie niższe niż w 

roku ubiegłym. Na dzień dzisiejszy jest już około 400 wniosków do rozpatrzenia, osób które 

od stycznia złożyły właśnie na różne formy pomocy. Realizowany był również w 2024 roku 

program Aktywny Samorząd. W ramach tego programu 89 osób otrzymało dofinansowanie na 

różne formy pomocy.  Dofinansowanie wyniosło ponad 792 000,00 zł. Przy Centrum 

funkcjonuje Powiatowy Zespół do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności. Zadania zespołu są 

to zadania zlecone.  Jego działalność finansowana jest przez Wojewodę Mazowieckiego. 

Łączny budżet wynosił 393 110,00 zł. Zostały wydatkowany w 100%. Zaznaczyła,  że w 

ubiegłym roku było tendencja zwyżkowa, a w porównaniu z rokiem 2023 złożono o ponad 200 

wniosków więcej. Realizowany był też nadzór wynikający z ustawy nad jednostkami 

organizacyjnymi Pomocy Społecznej. Wszystkie jednostki zostały objęte kontrolą 

pracowników centrum. Na koniec przedstawiamy wykaz potrzeb. Taką najistotniejszą potrzebą, 

która dotyczy centrum to jest przede wszystkim pozyskiwanie kandydatów na rodziny 

zastępcze, w szczególności zależy na tym żeby znalazła się rodzina, bądź znalazł 

się kandydat, który chciałby pełnić funkcję rodziny o charakterze pogotowia opiekuńczego. 

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Otworzył dyskusję.  

 

Pan Jacek Szlachta- Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

Poinformował, że Komisja wyraziła pozytywna opinię do projektu uchwały Rady Powiatu 

Mławskiego  w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Mławie za rok 2024. 

 

Pan Tomasz Chodubski- Wicestarosta 

W imieniu Zarządu podziękował Pani Dyrektor i wszystkim pracownikom Centrum za ciężką 

pracę. Dodał, że jest to duży obszar działań urzędniczy, ale również niosący pomoc i wsparcie.  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Zamknął punkt. Przystąpił do głosowania.  

 

Rada Powiatu Mławskiego jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIII/97/2025 w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Mławie za rok 2024  

(za uchwałą głosowało 17 radnych).  

 

Ad. 10  

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na te zadania dla 

Powiatu Mławskiego  na 2025 rok.  

 

Pani Beata Chocholska- Główny Specjalista w Wydziale Edukacji, Sportu i Zdrowia 

Poinformowała, iż Powiat Mławski otrzymał informację z Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych o przyznanych środkach finansowych na 2025 rok          

w kwocie 1 493 434 zł. Środki te są przeznaczone na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej 

oraz zadania z zakresu rehabilitacji społecznej. Wobec powyższego Powiatowe Centrum 

Pomocy Rodzinie w Mławie oraz Powiatowy Urząd Pracy w Mławie dokonały wstępnego 

podziału tych środków, który wygląda następująco: na zadania z zakresu rehabilitacji 

zawodowej, które realizowane są przez Powiatowy Urząd Pracy jest to kwota 120 000,00 zł, 

natomiast na zadania z zakresu rehabilitacji społecznej i zawodowej, które realizowane są przez 
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Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Mławie jest to kwota 1 373 434 zł. W uchwale zadania 

określone są w § 2 w punkcie pierwszym są to zadania realizowane przez Powiatowy Urząd 

Pracy. Natomiast w§ 2  w punkt 2 są to zadania realizowane przez Powiatowe Centrum Pomocy 

Rodzinie.  

 

Pan Jacek Szlachta- Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

Poinformował, że Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej wyraziła pozytywną opinię do 

projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego  w sprawie określenia zadań i wysokości środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na te zadania 

dla Powiatu Mławskiego  na 2025 rok.  

 

Pan Mariusz Chmielak- Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego 

i Spraw Regulaminowych  

Poinformował, że Komisja Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Regulaminowych wyraziła pozytywną opinię do projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego 

w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, przeznaczonych na te zadania dla Powiatu Mławskiego  na 2025 rok.  

 

Pan Jerzy Rakowski – Radny Powiatu opuścił posiedzenie.  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Zamknął punkt. Przystąpił do głosowania.  

 

Rada Powiatu Mławskiego jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIII/98/2025 w sprawie 

określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, przeznaczonych na te zadania dla Powiatu Mławskiego  na 2025 rok (za 

uchwałą głosowało 16 radnych).  

 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania pomocy w ramach Programu „Opieka 

wytchnieniowa” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego- edycja 2025. 

 

Pani Barbara Brzozowska- Dyrektor Środowiskowego Domu Samopomocy w Mławie 

Poinformowała, że głównym celem Programu „Opieka wytchnieniowa” dla jednostek 

Samorządu terytorialnego- edycja 2025 jest wsparcie członków rodzin lub opiekunów 

zamieszkujących we wspólnym gospodarstwie domowym z osobami, które posiadają 

orzeczenie w stopniu znacznym. Program będzie realizowany w ramach pobytu dziennego         

w siedzibie Środowiskowego Domu Samopomocy w Mławie przy ulicy Słowackiego 16,            

w soboty i w niedzielę, w godzinach od 8 do godziny 20 maksymalnie. Jeżeli będzie taka 

potrzeba i rodzic bądź opiekun nam zgłosi wcześniej również w tygodniu od poniedziałku do 

piątku od godziny 16 do godziny 20. Program będzie realizowany do 14 grudnia tego roku.       

W roku 2025 w ramach tego programu skorzysta łącznie 31 członków lub opiekunów osób          

z orzeczoną niepełnosprawnością w stopniu znacznym. Na każdą taką osobę jest ustalony            

w tym roku limit godzin i wynosi on 207,5 godziny. Jest on troszkę mniejszy niż w roku 

ubiegłym, bo było to 228 godzin. Usługi te będą świadczone na wniosek opiekuna bądź członka 

rodziny i będą nieodpłatne. Koszt jednej godziny zrealizowanej wynosi 50 zł brutto                           

i w przypadku świadczenia usług opieki wytchnieniowej, jeżeli ta osoba będzie przebywać         

w naszym ŚDS dłużej niż 4 godziny, jesteśmy zobowiązani zapewnić tej osobie ciepły posiłek                          
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z uwzględnieniem zaleconej diety. Kwota na realizację zadania w tym roku wynosi 321 625 

00,00 zł i pierwsza transza zostanie przekazana w terminie 30 dni od podpisania umowy,                                      

a umowa była obustronnie podpisana 12 marca tego roku i pierwsza transza będzie opiewać na 

kwotę 160 812, 50 zł, druga transza zostanie przekazana do 14 lipca w kwocie 80 406,25 zł         

i trzecia transza w tej samej wysokości zostanie przekazana do 14 października. Ponadto 

Wojewoda przekaże kwotę 6 432,50  na koszty związane z obsługą programu. No te koszty 

składają się wynagrodzenie zatrudnionego personelu, dostawy mediów, koszty administracyjne 

np. wywóz nieczystości, zakup i przygotowanie wyżywienia oraz koszty związane                            

z utrzymaniem czystości. Dopowiedziała, że jest więcej osób chętnych, aniżeli przewiduje 

program. W związku z tym konieczne było przeprowadzenie rekrutacji wewnętrznej, gdzie        

w pierwszej kolejności będą brane pod uwagę osoby, które nie korzystają z żadnej formy 

wsparcia, bądź z jednej na przykład korzystając z usług ŚDS w Mławie. 

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Otworzył dyskusję.  

 

Pan Jacek Szlachta- Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

Poinformował, że Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej wyraziła pozytywna opinię do 

projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego w sprawie zasad udzielania pomocy w ramach 

Programu „Opieka wytchnieniowa” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego- edycja 2025. 

 

Pan Mariusz Chmielak- Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego 

i Spraw Regulaminowych  

Poinformował, że Komisja Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Regulaminowych wyraziła pozytywną opinię do projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego 

w sprawie zasad udzielania pomocy w ramach Programu „Opieka wytchnieniowa” dla 

Jednostek Samorządu Terytorialnego- edycja 2025. 

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Zamknął punkt. Przystąpił do głosowania.  

 

Rada Powiatu Mławskiego jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIII/99/2025 w sprawie zasad 

udzielania pomocy w ramach Programu „Opieka wytchnieniowa” dla Jednostek Samorządu 

Terytorialnego- edycja 2025 (za uchwałą głosowało 16 radnych).  

 

Ad. 12  

Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Powiatowego Ośrodka 

Doskonalenia Nauczycieli w Mławie. 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji Sportu i Zdrowia  

Poinformowała, iż podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Powiatowego 

Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli w Mławie jest konieczne ze względu na potrzebę jego 

aktualizacji do obecnego stanu prawnego. W Statucie uaktualniono zapis § 1 dotyczącego 

podstaw prawnych funkcjonowania tego ośrodka, zmieniono również brzmienie litery B w § 4 

ustęp 2 punkt 1, gdyż na obecną chwilę nie prowadzi się już ewaluacji zewnętrznej w ramach 

nadzoru pedagogicznego, w tym paragrafie czwartym dodano również punkt 6 w brzmieniu 

określonym w projekcie uchwały. Wprowadzenie tych zmian w Statucie wynika z faktu, że 



28 
 

Ośrodek Doskonalenia Nauczycieli będzie ubiegał się o kolejną akredytację, na kolejne 5 lat, 

gdyż obecna kończy się z końcem czerwca. 

 

Pan Jerzy Nowakowski- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

Poinformował, iż Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki wyraziła pozytywna opinię do 

projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie 

Powiatowego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli w Mławie. 

 

Pan Mariusz Chmielak- Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego 

i Spraw Regulaminowych  

Poinformował, że Komisja Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Regulaminowych wyraziła pozytywna opinię do projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego 

w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Powiatowego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli 

w Mławie. 

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Zamknął punkt. Przystąpił do głosowania.  

 

Rada Powiatu Mławskiego jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIII/101/2025 w sprawie 

wprowadzenia zmian w Statucie Powiatowego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli w Mławie 

(za uchwałą głosowało 16 radnych).  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Ogłosił 10 minut przerwy. 

 

Pan Michał Nowakowski – radny Powiatu opuścił posiedzenie.  

 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania  

i rozliczania dotacji oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania  

i wykorzystania dotacji udzielonej publicznym i niepublicznym szkołom prowadzonym 

przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego. 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji Sportu i Zdrowia  

Zgodnie z rozporządzeniem Ministra Edukacji z dnia 18 grudnia 2024 roku w sprawie sposobu 

podziału łącznej kwoty potrzeb oświatowych między jednostki samorządu terytorialnego w 

roku 2025 zmienił się sposób naliczania dotacji dla uczniów posiadających orzeczenie o 

potrzebie kształcenia specjalnego ze względu na niepełnosprawności sprzężone lub z 

autyzmem w tym zespołem Aspergera, ponieważ powiat mławski dotuje szkoły prowadzone 

przez inny organ prowadzący niż jednostka samorządu terytorialnego wobec 

powyższego należy dostosować zapisy powyższej uchwały. Wysokość wypłacanej dotacji jest  

uzależniona od liczby godzin wsparcia realizowanego na rzecz tych uczniów. Dostosowano 

zapis § 3 ustęp 1 zgodnie z brzmieniem w projekcie uchwały również w załączniku nr 1 i numer 

2 do uchwały została dodana tabela na stronie 4 mówiąca właśnie o liczbie godzin wsparcia dla 

uczniów z wcześniej wymienionymi niepełnosprawnościami. 

 

Pan Jerzy Nowakowski- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 
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Poinformował, iż Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki wyraziła pozytywna opinię do 

projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę                

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielonej publicznym i niepublicznym 

szkołom prowadzonym przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu 

terytorialnego. 

 

Pan Mariusz Chmielak- Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego 

i Spraw Regulaminowych  

Poinformował, iż Komisja Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Regulaminowych wyraziła pozytywna opinię do projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego 

w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania  

i rozliczania dotacji oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania  

i wykorzystania dotacji udzielonej publicznym i niepublicznym szkołom prowadzonym przez 

osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego. 

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Zamknął punkt. Przystąpił do głosowania.  

 

Rada Powiatu Mławskiego jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIII/101/2025 zmieniającą 

uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji oraz trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielonej publicznym i 

niepublicznym szkołom prowadzonym przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące 

jednostkami samorządu terytorialnego (za uchwałą głosowało 15 radnych).  

 

Ad. 14  

Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr X/78/2024 Rady Powiatu Mławskiego 

z dnia 30 grudnia 2024 roku w sprawie ustalenia procedury przyjmowania i obsługi 

zgłoszeń zewnętrznych kierowanych do Rady Powiatu Mławskiego oraz podejmowania 

działań następczych.  

 

Pan Jerzy Kącki- Sekretarz Powiatu Mławskiego  

Poinformował, iż uchwała podjęta 30 grudnia 2024 miała zapis o jej obowiązku publikacji w 

biuletynie urzędowym, według obecnego orzecznictwa Wojewody ten zapis jest 

nieprawidłowy, w związku z tym jest tutaj propozycja żeby rada uchyliła tą uchwałę w jej 

miejsce podjęta będzie następną. Dodał, że Wojewodowie w całym kraju uchylili w tej chwili 

z tego tytułu właśnie 10 uchwał. W województwie Mazowieckim jest jedno takie uchylenie, w 

związku z tym sugeruje nie czekać, aż Wojewoda uchyli tą uchwałę, tylko ją poprawić.  

 

Pan Mariusz Chmielak- Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego 

i Spraw Regulaminowych  

Poinformował, iż Komisja Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Regulaminowych wyraziła pozytywną opinię do projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego 

w sprawie uchylenia Uchwały Nr X/78/2024 Rady Powiatu Mławskiego z dnia 30 grudnia 2024 

roku w sprawie ustalenia procedury przyjmowania i obsługi zgłoszeń zewnętrznych 

kierowanych do Rady Powiatu Mławskiego oraz podejmowania działań następczych.  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 
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Zamknął punkt. Przystąpił do głosowania.  

 

Rada Powiatu Mławskiego jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIII/102/2025 Rady Powiatu 

Mławskiego w sprawie uchylenia Uchwały Nr X/78/2024 Rady Powiatu Mławskiego z dnia 30 

grudnia 2024 roku w sprawie ustalenia procedury przyjmowania i obsługi zgłoszeń 

zewnętrznych kierowanych do Rady Powiatu Mławskiego oraz podejmowania działań 

następczych (za uchwałą głosowało 15 radnych).   

 

Ad. 15  

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia procedury przyjmowania i obsługi zgłoszeń 

zewnętrznych kierowanych do Rady Powiatu Mławskiego oraz podejmowania działań 

następczych. 

 

Pan Jerzy Kącki- Sekretarz Powiatu Mławskiego  

Poinformował, że konsekwencją wcześniejszej decyzji jest to, że uchylona została uchwała,        

a w to miejsce potrzebujemy wprowadzić kolejną. Przekazano projekt uchwały, uzasadnienie 

uchwały i zmiany. Przy tej okazji dokonane będą niewielkie zmiany redakcyjne, wynikające       

z tego, że zawarto w tym poprzednim projekcie uchwały, uchylonym już pewne zapisy, które 

są cytatem z ustawy, a zgodnie z techniką legislacyjną, niekoniecznie takie zapisy powinny się 

tam znaleźć, w związku z tym, zostaną zmienione, ale zgłoszenia zewnętrzne będą trafiać do 

Rady za pośrednictwem osób upoważnionych i komisji doraźnej. 

 

Pan Mariusz Chmielak- Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego 

i Spraw Regulaminowych  

Poinformował, iż Komisja Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Regulaminowych wyraziła pozytywna opinię do projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego 

w sprawie ustalenia procedury przyjmowania i obsługi zgłoszeń zewnętrznych kierowanych do 

Rady Powiatu Mławskiego oraz podejmowania działań następczych.  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Zamknął punkt. Przystąpił do głosowania.  

 

Rada Powiatu Mławskiego jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIII/103/2025 Rady Powiatu 

Mławskiego w sprawie ustalenia procedury przyjmowania i obsługi zgłoszeń zewnętrznych 

kierowanych do Rady Powiatu Mławskiego oraz podejmowania działań następczych (za 

uchwałą głosowało 15 radnych).   

 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia pracowników Starostwa Powiatowego  

w Mławie do wykonywania czynności określonych w procedurze przyjmowania i obsługi 

zgłoszeń zewnętrznych kierowanych do Rady Powiatu Mławskiego oraz podejmowania 

działań następczych.  

 

Pan Jerzy Kącki- Sekretarz Powiatu Mławskiego  

Poinformował, że w przedłożonym projekcie uchwały jest propozycja aby Rada Powiatu 

Mławskiego upoważniła pracowników Starostwa Powiatowego w Mławie wskazanych przez 

Starostę do wykonywania czynności określonych w procedurze przyjmowania i obsługi 

zgłoszeń zewnętrznych kierowanych do Rady Powiatu oraz podejmowania działań następczych 

osobami wskazanymi przez Starostę są: pani Joanna Marcinkowska- Zastępca Dyrektora 
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Wydziału Organizacyjnego Spraw Obywatelskich i Biura Rady Powiatu, pan Krzysztof 

Cybulski- Radca Prawny w Starostwie Powiatowym w Mławie, Pan Marcin Szymanik- 

Audytor Wewnętrzny w Starostwie, pani Renata Brodacka- Inspektor w Wydziale 

Organizacyjnym Spraw Obywatelskich i Biurze Rady Powiatu w Starostwie Powiatowym w 

Mławie zakres tego upoważnienia jest taki jak w uchwale.  

 

Pan Mariusz Chmielak- Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego 

i Spraw Regulaminowych  

Poinformował, iż Komisja Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Regulaminowych wyraziła pozytywną opinię do projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego 

w sprawie upoważnienia pracowników Starostwa Powiatowego  w Mławie do wykonywania 

czynności określonych w procedurze przyjmowania i obsługi zgłoszeń zewnętrznych 

kierowanych do Rady Powiatu Mławskiego oraz podejmowania działań następczych.  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Zamknął punkt. Przystąpił do głosowania.  

 

Rada Powiatu Mławskiego jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIII/104/2025 Rady Powiatu 

Mławskiego w sprawie upoważnienia pracowników Starostwa Powiatowego  w Mławie do 

wykonywania czynności określonych w procedurze przyjmowania i obsługi zgłoszeń 

zewnętrznych kierowanych do Rady Powiatu Mławskiego oraz podejmowania działań 

następczych (za uchwałą głosowało 15 radnych).   

 

Ad. 17  

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Doraźnej Komisji Rady Powiatu Mławskiego ds. 

działań następczych, mających na celu eliminację stwierdzonych naruszeń prawa  

i przeciwdziałanie ich ponownemu wystąpieniu.  

 

Pan Jerzy Kącki- Sekretarz Powiatu Mławskiego  

Zarząd Powiatu rekomenduje w tym projekcie uchwały Radnym, takie rozwiązanie żebyście 

państwo powołali Komisję Doraźną do spraw działań następczych i ona będzie takim 

pośrednikiem między osobami upoważnionymi przez Radę a Radą Powiatu będzie po prostu 

Radzie rekomendować przyjęte rozwiązania następcze, stąd tu jest propozycja powołania w 

skład tej komisji doraźnej trzech osób. 

 

Pan Mariusz Chmielak- Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego 

i Spraw Regulaminowych  

Poinformował, iż Komisja Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Regulaminowych wyraziła pozytywną opinię do projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego 

w sprawie powołania Doraźnej Komisji Rady Powiatu Mławskiego ds. działań następczych, 

mających na celu eliminację stwierdzonych naruszeń prawa i przeciwdziałanie ich ponownemu 

wystąpieniu.  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Rozpoczął przyjmowanie zgłoszeń do Komisji Doraźnej.  

Sam zgłosił kandydaturę Wiceprzewodniczącego Pana Krzysztofa Kwiatka.  

 

Pan Krzysztof Kwiatek- Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Mławskiego 

Wyraził zgodę. Zgłosił kandydaturę radnego Marka Linkowskiego.  
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Pan Marek Linkowski- Radny Powiatu Mławskiego 

Wyraził zgodę. 

 

Pan Krzysztof Kwiatek- Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Mławskiego 

Zgłosił kandydaturę radnego Michała Pola. 

 

Pan Michał Pol- Radny Powiatu Mławskiego 

Wyraził zgodę. 

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Poinformował, że w treści uchwały zostaną wpisane wytypowane osoby: Pan Krzysztof 

Kwiatek, Pan Marek Linkowski i Pan Michał Pol.  

Zamknął punkt. Przystąpił do głosowania.  

 

Rada Powiatu Mławskiego podjęła uchwałę Nr XIII/105/2025 Rady Powiatu Mławskiego          

w sprawie powołania Doraźnej Komisji Rady Powiatu Mławskiego ds. działań następczych, 

mających na celu eliminację stwierdzonych naruszeń prawa i przeciwdziałanie ich ponownemu 

wystąpieniu (14 głosów za, jeden wstrzymał się od głosu).  

 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi według właściwości. 

 

Pani Anna Mieszczyńska- Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

Poinformowała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała, że skarga z dnia 18 lutego 2025 

roku, która wpłynęła 5 marca 25 roku na lekarza Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Mławie winna zostać przekazana do Okręgowego Rzecznika Odpowiedzialności 

Zawodowej w Warszawie według właściwości. Dodała, iż w składanej skardze jest mowa             

o błędzie lekarskim, a Komisja nie jest organem właściwym do orzekania w tej sprawie.  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Otworzył dyskusję.  

 

Pan Krzysztof Kwiatek- Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Mławskiego 

Stwierdził, iż z treści skargi wynika, że mogło dojść do przestępstwa i sugerował złożenie 

zawiadomienia  o podejrzeniu popełnienia przestępstwa. Zapytał też, czy ta sprawa była już 

przez jakiś organa badana?  

 

Pani Anna Mieszczyńska- Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

Odpowiedziała, że Komisja pracowała nad skargą, która wpłynęła do Starostwa, ale nie posiada 

wiedzy czy jest pierwszym organem, do którego skarga trafiła.  

 

Pan Waldemar Zabłocki- Radca Prawny 

Oznajmił, iż to Ustawa przesądza o tym, iż sprawę trzeba skierować do Okręgowej Izby 

Lekarskiej i Rzecznik jeśli uzna za właściwe zgłosi takie podejrzenie.  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Zamknął dyskusję. Przystąpił do głosowania.  
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Rada Powiatu Mławskiego jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIII/106/2025 Rady Powiatu 

Mławskiego w sprawie przekazania skargi według właściwości (za uchwałą głosowało 15 

radnych).   

 

Pani  Krystyna Zając – Radna Powiatu opuściła posiedzenie.  

 

Ad. 19 

Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi.  

 

Pani Anna Mieszczyńska- Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

Poinformowała, iż Komisja skargę przekazaną w dniu 12 marca 2025 roku przez Wojewodę 

Mazowieckiego oraz skargę złożoną w dniu 12 marca 2025 roku do Rady Powiatu Mławskiego 

na działania Starosty Mławskiego uznaje za bezzasadne. 

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Otworzył dyskusję.  

Zamknął dyskusję.  

Przystąpił do głosowania.  

 

Rada Powiatu Mławskiego jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIII/107/2025 Rady Powiatu 

Mławskiego w sprawie rozpatrzenia skarg (za uchwałą głosowało 14 Radnych).   

 

Ad. 20 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Mławskiego. 

 

Pani Mariola Rostkowska – Skarbnik Powiatu 

Poinformowała, że zgodnie z art. 229 ustawy o finansach publicznych wartości przyjęte                

w budżecie powiatu doprowadza się do zgodności z wartościami przyjętymi w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej co najmniej w zakresie wyniku budżetu i związanych z nim kwot 

przychodów i rozchodów oraz kwot długu powiatu. 

Dokonuje się stosownych zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej wprowadzając zmiany 

po stronie dochodów i wydatków budżetu. 

Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Mławskiego obejmuje również zmiany       

w załączniku nr 2, które szczegółowo opisano poniżej. 

Dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: 

1. W zakresie programów, projektów lub zadań związanych z programami realizowanymi           

z udziałem środków z UE: 

1) Program Erasmus+ 2024-1-PL01-KA121-SCH-000213362 - ZS4 - zmiana                                    

w przedsięwzięciu obejmuje m.in.: 

a. zwiększenie limitu zobowiązań oraz limitu wydatków na realizację zadania w 

roku budżetowym o kwotę 6 568,34 zł; 

2. W zakresie programów, projektów lub zadań innych (finansowanych ze środków 

krajowych): 

1) Rozbudowa Szpitala SP ZOZ w Mławie na potrzeby ratownictwa medycznego - zmiana         

w przedsięwzięciu obejmuje m.in.: 

a. zmniejszenie limitu wydatków na realizację zadania w roku budżetowym o kwotę                        

2 450 000,00 zł; 

a. zwiększenie limitu wydatków na realizację zadania w roku 2026 o kwotę 2 450 000,00 zł; 

b. wydłużenie horyzontu czasowego przedsięwzięcia do roku 2026. 
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Dochody bieżące zwiększają się o kwotę 1 015 808,80 zł w tym: z tytułu subwencji z rezerwy 

na uzupełnienie dochodów w wysokości 596 488,00 zł, z tytułu dotacji i środków 

przeznaczonych na cele bieżące w wysokości 417 796,18 zł oraz pozostałe dochody                        

w wysokości 1 524,62 zł. 

Dochody majątkowe zmniejszają się o kwotę 2 082 500,00 zł, dotyczące zmniejszenia dotacji 

z Rządowego Funduszu Polski Ład na zadanie inwestycje pn.: „Rozbudowa Szpitala SP ZOZ 

w Mławie na potrzeby ratownictwa medycznego” w roku 2025 i przeniesienie środków na rok 

2026. 

Wydatki bieżące zwiększają się o kwotę 2 115 268,74 zł i dotyczą zwiększeń dochodów 

bieżących ujętych w pozycji wyżej z przeznaczeniem na pozostałe wydatki bieżące w 

wysokości 1 257 261,85 zł oraz wynagrodzenia i pochodne w wysokości 858 006,89 zł. 

Wydatki bieżące uzupełniono środkami z przychodów oraz wydatkami majątkowymi. 

Wydatki majątkowe zmniejszają się o kwotę 1 514 931,03 zł, w tym na zadaniu inwestycyjnym 

ujętym w dochodach majątkowych w wysokości 2 450 000,00 zł wraz ze środkami własnymi. 

Ponadto zwiększa się wydatki majątkowe w wysokości 27 950,75 zł na zadanie pn.: „Budowa 

Sali gimnastycznej przy Zespole Szkół Nr 4 w Mławie przy ul. Warszawskiej 44a” (waloryzacja 

wykonania umowy) oraz zwiększa się wydatki na zadanie pn.: „Budowa instalacji 

fotowoltaicznych dla budynków jednostek organizacyjnych powiatu mławskiego - 

postępowanie sądowe” w wysokości 907 118,22 zł (wraz z odsetkami). 

Wynik budżetu (deficyt) zwiększa się o kwotę 1 667 028,91zł, i po zmianach wynosi              

9 944 786,32 zł, w tym: 

1. kredyty, pożyczki lub papiery wartościowe – 8 277 757,41 zł; (bz), 

2. wolne środki – 975 633,35 zł (zwiększenie o 975 633,35 zł), 

3. nadwyżka budżetowa z lat ubiegłych – 691 395,56 zł (zwiększenie o 691 395,56 zł). 

Przychody zwiększają się o kwotę zwiększonego deficytu w wysokości 1 667 028,91zł,  

dotyczą zadań inwestycyjnych. 

Rozchody nie uległy zmianie. 

Kwota długu nie uległa zmianie.  

Powiat Mławski zachowuje relację określoną w art. 242 i art. 243 ustawy o finansach 

publicznych. 

 

Pan Mariusz Chmielak- Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego 

i Spraw Regulaminowych  

Poinformował, iż Komisja Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Regulaminowych wyraziła pozytywną opinię do projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Mławskiego. 

 

Rada Powiatu Mławskiego jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIII/108/2025 Rady Powiatu 

Mławskiego w sprawie przekazania skargi według właściwości (za uchwałą głosowało 14 

radnych).   

 

Ad. 21 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Powiatu Mławskiego na rok 

2025. 

 

Pani Mariola Rostkowska – Skarbnik Powiatu 

Poinformowała, że budżet po stronie dochodów zwiększa się o kwotę 646 180,97 zł i zmniejsza 

się o kwotę 2 773 895,57 zł (per saldo -2 127 714,60 zł), w tym dochody bieżące zmniejszają 

się o kwotę 45 214,60 zł (per saldo), dochody majątkowe zmniejszają się o kwotę 2 082 500,00 

zł (per saldo). Zmiany następują w oparciu o następujące wnioski: 
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1.Wniosek Wydziału Promocji, Funduszy Pomocowych i Rozwoju w sprawie zmniejszenia 

dochodów i wydatków z tytułu środków z Rządowego Funduszu Polski Ład z zadania 

inwestycyjnego pn.: „Rozbudowa Szpitala SP ZOZ w Mławie na potrzeby ratownictwa 

medycznego” w wysokości 2 082 500,00 zł. Ponadto zmniejsza się udział środków własnych  

w wysokości 367 500,00 zł. Środki własne przeznacza się na wypłatę waloryzacji za wykonanie 

umowy dla firmy REVbud S.A. dotyczące zadania pn.: „Budowa Sali gimnastycznej przy 

Zespole Szkół Nr 4 w Mławie przy ul. Warszawskiej 44a” w wysokości 27 950,75 zł. Pozostałą 

kwotę w wysokości 339 549,25 zł wprowadzono do planu finansowego Starostwa w rozdziale 

60014 z przeznaczeniem na wydatki bieżące. Zadanie pn.: „Rozbudowa Szpitala SP ZOZ            

w Mławie na potrzeby ratownictwa medycznego” będzie realizowane w kolejnym roku, tj. 2026 

w wysokości 2 450 000,00 zł (w tym środki z Polskiego Ładu – 2 082 500,00 zł) zaś w roku 

2025 w wysokości 1 050 000,00 zł (w tym środki z Polskiego Ładu – 892 500,00 zł). Łączna 

wróść zadania wynosi 3 500 000,00 zł. Powyższe zadanie ujęte jest w limitach przedsięwzięć 

od 2024 do 2026 roku w załączniku nr 2 w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

2.Wniosek Wydziału Finansowo-Budżetowego w sprawie zwiększenia dochodów i wydatków 

w ogólnej wysokości 1 416,00 zł z wpływów z tytułu opłat i kosztów sądowych, w tym:                

w rozdziale 70005 w wysokości 1 200,00 zł oraz w rozdziale 75020 w wysokości 216,00 zł. 

Powyższe dochody w wysokości 1 416,00 zł przeznacza się na wypłatę dodatkowego 

wynagrodzenia dla osób prowadzących egzekucję należności.  

3.Informacja od Ministra Finansów w sprawie zwiększenia dochodów w 2025 r. w wysokości 

596 488,00 zł z rezerwy na uzupełnienie dochodów jednostek samorządu terytorialnego                 

z przeznaczeniem na skutki wzrostu o 5% średnich wynagrodzeń nauczycieli.  

4.Wniosek Środowiskowego Domu Samopomocy w sprawie zwiększenia dochodów                       

i wydatków w ogólnej wysokości 33 100,00 zł z tytułu pomocy finansowej, w tym z: Gminy 

Stupsk w wysokości 5 900,00 zł, Miasta Mława w wysokości 9 100,00 zł, Gminy Szreńsk            

w wysokości 5 800,00 zł, Gminy Lipowiec Kościelny w wysokości 4 700,00 zł, Gminy 

Wiśniewo w wysokości 2 900,00 zł oraz z Gminy Szydłowo w wysokości 4 700,00 zł                      

z przeznaczeniem na wydatki bieżące związane z pokryciem kosztów dowozu uczestników do 

ŚDS w Mławie.  

5.Wniosek Wydziału Edukacji, Sportu i Zdrowia w sprawie zwiększenia dochodów i wydatków 

z tytułu pomocy finansowej w wysokości 8 500,00 zł z tytułu pomocy finansowej z Miasta 

Mława z przeznaczeniem na wydatki bieżące związane z dofinansowaniem kosztów zakupu 

testów psychologicznych dla Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Mławie.  

6.Wniosek Centrum Administracyjnego do Obsługi Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych 

w Kowalewie w sprawie zwiększenia dochodów w wysokości 108,62 zł z tytułu naliczonych 

odsetek od środków zgromadzonych na rachunku bankowym z przeznaczeniem na 

uzupełnienie brakujących środków na zwiększony odpis na ZFŚS w 2025 r.  

7.Wniosek Zespołu Szkół Nr 4 w Mławie w sprawie zwiększenia dochodów i wydatków              

w wysokości 6 568,34 zł w ramach Programu Erasmus+ współfinansowanego z Fundacji 

Rozwoju Systemu  Edukacji. Program jest realizowany w latach 2024-2025 w łącznej 

wysokości 238 872,47 zł, ujęty w przedsięwzięciach Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Budżet po stronie wydatków zmniejsza się o kwotę 2 451 000,01 zł i zwiększa się o kwotę 

1 990 314,32 zł (per saldo -460.685,69 zł), w tym wydatki bieżące zwiększają się o kwotę             

1 054 245,34 zł (per saldo), wydatki majątkowe zmniejszają się o kwotę 1 514 931,03 zł (per 

saldo). Zmiany następują w oparciu o następujące wnioski. 

1. Wniosek Wydziału Edukacji, Sportu i Zdrowia w sprawie przesunięcia środków z planu 

finansowego wydatków z rozdziału 80120 w wysokości 1 000,00 zł do rozdziału 92605                  

z przeznaczeniem na uzupełnienie środków na wypłatę nagród dla zawodników i trenerów za 
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osiągnięcia sportowe za rok 2024. 

2. Wniosek Wydziału Finansowo-Budżetowego w sprawie zmniejszenia dochodów                         

i zwiększenia przychodów wynikających z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust.1 pkt 

2 ustawy i dotacji na realizację programu, projektu w ogólnej wysokości 691 395,56 zł, zgodnie 

z art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych. Powyższe środki wpłynęły do budżetu 

w miesiącu grudniu 2024 roku na realizację zadań będzie w roku 2025 i dotyczy: - programu 

Erasmus+ nr PL01-KA121-VET-000213386 dla Zespołu Szkół Nr 4 – 222 328,62 zł, - 

programu Erasmus+ nr PL01-KA121-VET-000209129 dla Zespołu Szkół Nr 1- 223 060,63 zł, 

- programu Erasmus+ nr PL01-KA121-VET-000210948 dla Zespołu Szkół Nr 2 – 209 441,69 

zł, - programu Gotowi do Pracy! Rozwój szkolnictwa zawodowego dla ZS1, ZS2, ZS3, ZS4     

w wysokości 14 122,22 zł, - programu Wzmocnienie Cyberbezpieczeństwa realizowany przez 

Starostwo Powiatowe w Mławie w wysokości 22 442,40 zł, Ponadto dokonano przesunięć po 

stronie dochodów i wydatków majątkowych w programie Wzmocnienie cyberbezpieczeństwa 

w wysokości 0,01 zł pomiędzy finansowaniem środków budżetu państwa („9”) i środkami 

unijnymi („7”). 

3. Wniosek Centrum Administracyjnego do Obsługi Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych 

w Kowalewie w sprawie zwiększenia wydatków w wysokości ogólnej 21 126,90 zł 

pochodzących ze zrealizowanych dochodów w roku 2024, dotyczące wpływu darowizn oraz 

odszkodowania. Źródłem pokrycia wydatków są przychody pochodzące z wolnych środków      

z roku 2024. 

4. Wniosek Wydziału Finansowo-Budżetowego w sprawie zwiększenia środków 

inwestycyjnych i bieżących ogólnej wysokości 954 506,45 zł z przeznaczeniem na 

zabezpieczenie środków na zobowiązania w sprawie powództwa Revolt Energy (kwota główna 

wraz z odsetkami wynosi 907 118,22 zł oraz środki dotyczące kosztów zastępstwa procesowego 

w wysokości 47 388,23 zł). Źródłem pokrycia są wolne środki z roku 2024. 

 

Odnośnie wolnych środków, na Zarządzie posesji będzie podejmowane sprawozdanie z 

wykonania budżetu. Łączna kwota wolnych środków to 8 500 049, 62 zł. Oczywiście są tam 

środki naznaczone i dotyczą Ochrony Środowiska, które zgodnie z ustawą muszą być 

wydane na zadania związane z ochroną środowiska jest to kwota 114 130, 08 zł, na zadania 

związane z gospodarką zasobem geodezyjnym jest to kwota zostawiona 475 603,60 zł są środki 

z funduszu pomocy dla Ukrainy 835 361, 74 zł, tam jest kwota główna i odsetki, ale jeszcze nie 

wiemy czy odsetki będzie trzeba zwracać więc są na razie zabezpieczone. Programy w 

szkołach na łączną kwotę 654 830, 94 zł wzmocnienie cyberbezpieczeństwa w Starostwie 

Powiatowym w Mławie jest to kwota 51 312,97 zł, Gotowi do Pracy program realizowany przez 

szkoły jest kwota zabezpieczona 14 122,22 zł i dla Centrum Administracyjnego darowizna 

21 126,90 zł.  Wszystkie te zadania w tej chwili wprowadzone na dzisiejszej sesji oprócz 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Geodezyjnej bo te środki niewykorzystane ciągle mogą 

pozostać. Są też zabezpieczone środki na spłatę kredytów w roku 2025- 2 680 357,00 zł więc 

tak naprawdę zostaje kwota 3 653 203,00 zł. Z tego musimy jeszcze odjąć te 907 000,00 zł na 

Revolt Energy, które dzisiaj wprowadziliśmy uchwałą Rady, więc tak naprawdę zostaje 2 

500 000,00 zł. Nie są to ogromne pieniądze, a wiadomo że na przyszły rok na spłacę kredytu 

potrzebujemy 3 miliony. 

 

Pan Mariusz Chmielak- Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego 

i Spraw Regulaminowych  

Poinformował, iż Komisja Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Regulaminowych wyraziła pozytywną opinię do projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego 

w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Powiatu Mławskiego na rok 2025. 
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Pan Witold Okumski- Starosta Mławski  

Tytułem uzupełnienia oznajmił, iż niestety po pokryciu wszystkich rzeczy, o których mówiła 

Pani Skarbnik, w tym również po zabezpieczeniu środków na spłatę kredytów, wolne 

środki są niezbędne aby móc ewentualnie realizowali wniosek złożony do Marszałka 

Województwa Mazowieckiego na remonty dróg, ponieważ w budżecie powiatu mławskiego nie 

ma zabezpieczonej wymagalnej kwoty środków własnych więc jest to niezwykle ważne, że tą 

kwotę środków własnych na to zadanie będzie można pozyskać. Dodał, iż drugą niezwykle 

cenną rzeczą jest to, że w budżecie powiatu mławskiego na rok 2025 nie mieliśmy również 

zabezpieczonej kwoty na rzecz ewentualnego ostatecznego wyroku w sprawie firmy Revol 

Energy za fotowoltaikę. 

 

Rada Powiatu Mławskiego jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIII/109/2025 Rady Powiatu 

Mławskiego w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Powiatu Mławskiego na rok 2025. 

(za uchwałą głosowało 14 radnych).   

 

Ad. 22 

Informacja z prac Zarządu Powiatu Mławskiego między sesjami.  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Poinformował, iż informacja z prac Zarządu została zamieszczona w aplikacji, umożliwił 

zadawanie pytań. 

Brak pytań. 

Zamknął punkt.  

 

Ad. 23 

Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  

 

Pan Michał Pol- Radny Powiatu Mławskiego  

Przekazał głos od mieszkańców miasta Mławy, z prośbą o podjęcie zdecydowanych działań 

odnośnie remontu ulicy Kościuszki. W jezdni występują liczne dziury, nierówności i innego 

typu uszkodzenia. Działania remontowe na pewno przyczynią się do poprawy bezpieczeństwa 

zarówno pieszych jak też innych uczestników ruchu drogowego.  

 

Anna Mieszczyńska- Radna Powiatu Mławskiego  

Poinformowała o chęci złożenia wniosku formalnego w sprawie przygotowania dokumentacji 

na drogę powiatową relacji Wyszyny Kościelne- Zdroje, droga powiatowa nr 2348W. Jak 

wiadomo z rozmowy z mieszkańcami, z Panem Wójtem takie prośby były już stosowane 

wcześniej, o przygotowanie tej dokumentacji w roku 2022 i w roku 2021. Droga z Wyszyn do 

miejscowości Zdroje nie jest w dobrym stanie, jest już pokruszona, pobocza również 

zniszczone. Najbardziej chodzi o samą wieś Zdroje, ponieważ jest problem z odwodnieniem. 

Niewielki deszcz, zalewa cały środek wioski gdzie jest przystanku zatrzymują się autobusy, 

skąd spora ilość młodzieży i dzieci dojeżdża do szkoły.  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Poinformował, że przeczytał w Internecie informacje, że afera kolegium humanum zaczyna być 

identyfikowana na szczeblu powiatu. W związku z powyższym zapytał czy na terenie powiatu 

mławskiego problem jest znany? 
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Zapytał jeszcze kiedy będzie podpisywana umowa na realizacje Zachodniej obwodnicy 

Mławy?  

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski  

Odpowiadając na pierwszy wniosek pana Radnego Michała Pola poinformował, iż do Zarządu 

Powiatu wpłynęło pismo Burmistrza Miasta Mławy. Wspólnie z Powiatowym Zarządem Dróg  

rozpatrywana i analizowana była kwestia ulicy Kościuszki i jest intencją Zarządu żeby w 

przyszłym roku spróbować zrealizować remont ulicy Kościuszki. Jeśli chodzi o kolegium 

humanum nie posiada wiedzy, aby na tą chwilę w jakikolwiek sposób dotykała ona 

pracowników Starostwa czy też jednostek. Nie jest również wiadomo czy w ogóle są takie 

przypadki na terenie powiatu mławskiego. Jeżeli chodzi o obwodnicę zachodnią jest 

to świeża sprawa, z ostatnich dwóch dni. Wiadomo, że Prezes Urzędu Zamówień Publicznych 

przeprowadził kontrolę w Mazowieckim Oddziale Dyrekcji Dróg i w wyniku tej kontroli jakieś 

dokumenty zostały zakwestionowane. Z wypowiedzi przedstawiciela Wojewódzkiej Dyrekcji 

Dróg wynika, że wykonawca wybranej oferty zostanie w trybie natychmiastowym poproszony 

o uzupełnienie dokumentów do końca kwietnia. Jeżeli to zrobi to w dalszym ciągu wybrana 

oferta będzie aktualną i Mazowiecki Urząd Dróg wskazuje, że w tym przypadku jest możliwe 

że w maju będzie podpisana umowa na wykonanie obwodnicy. Dodał, iż wpłynęło pismo od 

Marszałka Województwa Mazowieckiego pozytywnie opijające wniosek w sprawie 

przystąpienia do opracowania dokumentacji na skrzyżowanie ulicy Płockiej z Siódemką więc 

jest możliwe, że na przyszłej radze zostanie wprowadzone do budżetu. Przekazał jeszcze dobrą 

wiadomość, mianowicie  jest już po złożeniu ofert na 6 zadań remontowych, które realizowane 

są w ramach programu 250 Plus, czyli wspólnie powiat i gminy. Wszystkie oferty są poniżej 

500 000,00 zł. W specyfikacji założono możliwość prac uzupełniających wysokości 25%, a 

dodatkowo prawo zamówień publicznych daje nam możliwość jeszcze zwiększenia o 15%. 

Także w wielu przypadkach będzie wydłużenie tych prac nawet o 40%. 

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Zamknął punkt.  

 

Ad. 24 

Informacja dotycząca pism, które wpłynęły do Rady Powiatu Mławskiego w okresie 

między sesjami.  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

Poinformował, iż wpłynęły dwa pisma. Jedno pismo przyszło z Narodowego Funduszu 

Zdrowia i jest odpowiedzią na apel  Rady Powiatu Mławskiego, który podejmowany był na 

poprzedniej Sesji. Drugie pismo to list otwarty do Samorządowców, które wystosowali 

Związkowcy działający na rzecz Poczty Polskiej w związku z restrukturyzacją, która aktualnie 

dotyka Pocztę Polską. Apelują do nas o podjęcie działań. Pisma pozostają do wglądu.  

Przypomniał o składaniu oświadczeń majątkowych, ponieważ termin mija 30 kwietnia.  

 

Pan Michał Pol- Radny Powiatu Mławskiego 

Poprosił o zamieszczanie treści pism wpływających do Rady Powiatu Mławskiego w aplikacji 

dostępnej dla radnych.  
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Ad. 25 

Zamknięcie obrad XIII Sesji.  

 

Pan Jan Warecki- Przewodniczący Rady Powiatu 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz.18.20 zamknął obrady XIII Sesji Rady 

Powiatu. Podziękował Radnym oraz zaproszonym gościom za udział w Sesji.  
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